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دوازدهم؛ دولت  پایان  در  اقتصادی  شاخص های  به  نگاهی 

گرفت تحویل  رئیسی  که  بازاری 

کشور؛ در  سال   15 زیر  بارداری های  وضعیت  بررسی 

جنین سقط  احتمال  افزایش 
پایین سن  بارداری   در   

می شود؟ تمام  اینستاگرامی  هنرمندان  و  توئیتری  سیاستمداران  دوران 

ماست بر  که  ماست  از  که  نالیم  که  ز  گفتا 

کرد: اعلام  رضوی  خراسان  استاندار  معاون 

برای  پایان کار  صدور  ممنوعیت 
نشده مناسب سازی  ساختمان های 

سوپرجام در  سرخ پوشان  متوالی  قهرمانی  چهارمین 

سوپرتیم دستان  در  سوپرجام 
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رفیق جمهور 
رحیمی جهان آبادی: کشور بیش از »رئیس جمهور« به »رفیق جمهور« نیاز دارد

یـک عضـو فراکسـیون اهـل سـنت مجلـس شـورای اسـامی تاکیـد کرد که کشـور 
بیـش از رئیـس جمهـور بـه »رفیق جمهـور « نیـاز دارد.

جلیـل رحیمـی جهـان آبـادی نماینده تایبـاد در مطلبـی در صفحه توییتر خود با اشـاره 
بـه پیـروزی ابراهیم رییسـی در سـیزدهمین دوره انتخابات ریاسـت جمهوری نوشـت: 
»تجربـه ثابـت نموده، کشـور بیـش از »رئیس جمهور« بـه »رفیق جمهـور« نیاز دارد، 
اصولگرایـان فرصـت خوبـی بـرای احیـای ایـن رفاقـت با »همـه مـردم« دارند صرف 

نظـر از جنـاح و طیف و مذهـب و گرایش...
 خدا کند قدر بدانند....«

او در توییـت خـود از سـه هشـتگ »کار درسـت «، »رییسـی« و »انتخابـات1۴00  « 
کرد. اسـتفاده 

طبـق اعـام عبدالرضـا رحمانـی فضلـی وزیـر کشـور، سـید ابراهیـم رئیسـی   بـا 1۷ 
میلیـون و ۹۲۶ هـزار و 3۴5 رای پیـروز و منتخب مردم در انتخابات ریاسـت جمهوری 

شـده است.

آیت الله مدرسی منتخب مردم خراسان 
رضوی در مجلس خبرگان رهبری

رئیـس سـتاد انتخابـات خراسـان رضـوی گفت: آیـت الله مدرسـی مصلی )یـزدی( به 
عنـوان منتخـب مـردم خراسـان رضـوی در مجلـس خبـرگان رهبری معرفی شـد.

براسـاس اعام روابط عمومی اسـتانداری خراسـان رضـوی، محمدعلـی نبی پور اظهار 
کـرد: بـا اتمـام کار شـمارش آرا دومیـن دوره انتخابـات میـان دوره ای پنجمیـن دوره 
مجلـس خبـرگان رهبـری، آیـت الله محمدرضـا مدرسـی مصلـی معروف به مدرسـی 
یـزدی بـا کسـب یـک میلیـون و 53 هـزار و 385 رای و کسـب ۶0.۲ درصـد آرا در 

خراسـان رضـوی، بـه عنـوان منتخـب مـردم در خبـرگان رهبری معرفی شـد.
رئیـس سـتاد انتخابـات خراسـان رضـوی در ادامـه گفـت: در ایـن انتخابـات آیـت الله 
عبـاس شـاه رفعتـی بـا 38۲ هـزار و ۴50 رای 1 .۲۹ دهم درصد آرا و حجت الاسـام 
والمسـلمین غامرضـا مقیسـه بـا 31۲ هـزارو ۶۶۲ رای ۹ .1۷  دهـم درصـد آرا را بـه 

خـود اختصـاص دادند.

اسامی ۳۰ نامزد اول ششمین دوره 
انتخابات شورای شهر مشهد 

فرمانـدار مشـهد از شـمارش آرای ششـمین دوره انتخابـات شـورای شـهر مشـهد خبر 
داد.

محمدرضـا هاشـمی در خصـوص نتایـج نهایی ششـمین دوره انتخابات شـورای شـهر 
مشـهد اظهـار کـرد: اسـامی 30 نامزد منتخب مردم مشـهد در ششـمین دوره انتخابات 

شـورای شـهر مشـهد به شـرح ذیل است:
1. ایمان فرهمندی، 150 هزار و 1۹8 رای
۲. حسین حسامی، 1۴5 هزار و 5۲1 رای

3. سید ابراهیم علیزاده، 13۷ هزار 80۴ رای
۴. حسن موحدیان، 131 هزار و 5۴1 رای

5. حسن منصوریان، 1۲1 هزار و 51۶ رای
۶. مجید طهوریان عسکری، 118 هزار و 355 رای

۷. مجید دبیریان، 11۷ هزار و 383 رای
8. فاطمه سلیمی، 108 هزار و 51۲ رای

۹. موسی الرضا حاجی بگلو، 108 هزار و ۲08 رای
10. سید حسین علوی مقدم، 105 هزار و ۹۹۴ رای

11. حمید ضمیری جعفری، 103 هزار ۶۶3 رای
1۲. حسن کریم دادی، 103 هزار و ۶3۹ رای

13. غامحسین صاحبی، 103 هزار و ۶۲1 رای
1۴. مهدی ناصحی، 101 هزار و ۶۶۷ رای

15. هاشم دائمی، 101 هزار و 35۹ رای
1۶. مجید نژادحسین، ۹۶ هزار 11 رای

1۷. حسنعلی اخاقی امیری، ۹5 هزار و ۶51 رای
18. خلیل موحدی محصل طوس،80 هزار و 5۹۴ رای

1۹. حمیدرضا محروقی، ۷۶ هزار و 15۹ رای
۲0. حسین کمیلی، ۷۴ هزار و 38۹ رای

۲1. کاظم معتمدی، ۷3 هزار و ۲38 رای
۲۲. سید محسن شوشتری، ۶۹ هزار و ۲5۶ رای

۲3. رقیه فاضل، ۶۶ هزار و ۲50 رای
۲۴. محمد مقضی، ۶5 هزار و ۲۴0 رای

۲5. مصطفی صادق نیا ، ۶1 هزار و 31۹ رای
۲۶. حمزه شکریان زینی، 55 هزار و ۹۶3 رای

۲۷. محمد جعفری نژاد، 5۴ هزار و ۷3۶ رای
۲8. غامرضا بصیری پور 53 هزار و ۹50 رای

۲۹. محمدصادق احمدزاده قناد ۴۴ هزار و 50 رای
30. مرتضی کامل نواب ۴0 هزار و 801 رای

مشارکت در این دو شهر ۱۰۰ درصد بوده 
است

رئیـس سـتاد انتخابـات خراسـان جنوبی از مشـارکت 100 درصد مردم شهرسـتان های 
سربیشـه و طبـس در انتخابـات ریاسـت جمهـوری خبـر داد و گفـت: جوانـان و زنـان 

حضـور پرشـوری در ایـن دوره از انتخابـات داشـته اند.
برنـا نوشـت: ناصـر خـوش خبـر ظهـر یکشـنبه در نشسـت خبـری با اشـاره بـه اینکه 
اسـتان خراسـان جنوبی بـا اختاف نسـبت به سـایر اسـتان ها )اختـاف 5-۶ درصدی( 
بالاترین مشـارکت را در سـطح کشـور داشـته اسـت، اظهارکرد: ما در انتخابات ریاست 
جمهـوری ۷10 هـزار تعرفـه را توزیـع کردیـم تـا همه نقـاط از جمله روسـتاها که آخر 

هفتـه میزبـان جمعیت شـهری هسـتند، با کمبـود تعرفه رو به رو نشـوند.
رئیـس سـتاد انتخابـات خراسـان جنوبی بیان کـرد: از ایـن تعـداد ۴0.3 درصـد تعرفه ها 

مصـرف نشـد و 50.۷ درصـد تعرفه هـا مصرف شـد.
خوش خبـر بـا اشـاره بـه مشـارکت ۷۴.۲ درصـدی خراسـان جنوبی گفـت: در این دوره 
از انتخابـات شهرسـتان طبـس، سربیشـه و خوسـف بالاتریـن مشـارکت را داشـتند به 
گونـه ای کـه مشـارکت در سربیشـه 100.۷ درصد و طبـس 100.۲ درصد مشـارکت و 

در خوسـف مشـارکت ۹۴.81 درصـد بوده اسـت.
وی بـا تأکیـد بـر اینکه در شهرسـتان های خراسـان جنوبی از ۶0 درصد تـا 100 درصد 
مشـارکت داشـته ایم، ادامـه داد: تعـداد آرای صحیـح در خراسـان جنوبی 3۹5 هـزار و 

۹35 رأی بوده اسـت.
رئیـس سـتاد انتخابـات ریاسـت جمهـوری اظهارکـرد: در این بیـن آقای سـید ابراهیم 
رئیسـی 81.۲ درصـد آراء، عبدالناصـر همتـی 5.5 درصد آراء، محسـن رضایـی میرقائد 
آراء را بـه خـود  نیـز ۲.۹0 درصـد  آراء و آقـای قاضـی زاده هاشـمی  ۴.33 درصـد 

اختصـاص داده اسـت.

وظیفه رئیسی در مقابل آراء خاموش
یک تحلیلگر سیاســی اصولگــرا می گوید: 
آقای رئیســی موظف اســت به افرادی که 
یا مشــارکت نکردند و یا مشارکت کرده اند 

منتهی به ایشان رای نداده اند توجه کند.
انتخابات  ســیزدهمین  نوشــت:  خبرآناین 
ریاســت جمهوری در حالــی پایان یافت که 
شــاهد کمترین میــزان مشــارکت در یک 
انتخابات ریاست جمهوری در تاریخ ۴۲ ساله 
انقاب اســامی بودیم و این موضوع از روز 
گذشته مورد توجه قرار گرفته است. ابراهیم 
رئیســی هم با رای زیــر ۲0 میلیون رئیس 
جمهور منتخب شــد که ایــن موضوع از آن 
جهــت که باید به آرای خاموش در این دوره 

توجه کند، اهمیت دارد.
البته  ایمانی، تحلیلگر سیاسی اصولگرا  ناصر 
معتقد اســت دلیل مشــارکت پایین عملکرد 
دولت حســن روحانی بوده نه مسائلی مانند 
ردصاحیت های گسترده شورای نگهبان و 

نبود تنوع سایق میان کاندیداها.
از سویی تاکید دارد که رئیسی باید به افرادی 
که یا مشارکت نکردند و یا مشارکت کرده اند 
منتهی به او رای نداده اند توجه کند و رئیس 

جمهور همه آحاد مردم باشد.
مشــروح گفت وگو با ناصر ایمانی را در ادامه 

بخوانید.
انتیجه  از  ارزیابی شما  ایمانی!  آقای 
انتخابــات اخیر و میزان مشــارکت 

چیست؟
پیش بینی می شــد که مشارکت پایین باشد 
و نظر ســنجی ها کمتر از این مقدار بوده و 
اکنون مقداری از نظر ســنجی ها هم بیشتر 
شد. شــما می توانید از کسانی که مشارکت 
نکردند و نیامدند رای دهند بپرسید که برای 
چه نیامدند. من فکر می کنم عملکرد دولت 

آقــای روحانی یکی از بزرگترین ضربه هایی 
بود که بــه نظام جمهوریت در کشــور وارد 
شــد چون مظهر جمهوریت حضور مردم در 
پــای صندوق های رای اســت و عملکردی 
که این دولت در مجموع داشــت، باعث شد 
که جمهوریت نظام آســیب ببینــد و میزان 

مشارکت ما از ۷0 درصد به 50 درصد رسید 
و این بزرگترین لطمه به جمهوریت است.

آســیب به جمهوریت این نیســت که مثا 
شورای نگهبان یک نفر را رد صاحیت کند 
در حالی که می بایســت تایید صاحیت می 

کرد.
 X علت مشارکت پایین ردصلاحیت آقای

و  Y نبود
نظیر این حرف شــما این است که 
مثلا سال 92 که مشارکت بالاتر بود 
احمدی  آقای  مثبت  عملکرد  دلیل  به 

نژاد بود؟
عملکرد دولت آقای احمدی نژاد از نظر مردم 
عملکرد خوبی بود. ما اینجا در مورد نخبگان 
صحبت نمی کنیم  بلکه در مورد آحاد مردم 
در شهرســتانهای مختلــف، در روســتاها و 
همه کســانی که پای صندوقهای رای می 
آینــد صحبت می کنیم. آنهــا در مجموع از 
عملکرد آقای احمدی نــژاد  راضی بودند و 

این نخبگان، سیاسیون و ما بودیم که نسبت 
به عملکرد ایشان اعتراض هایی داشتیم که 

البته اعتراض های درستی هم بود.
در ســال ۹۲ چه کسانی رقیب آقای روحانی 
بودند؟ شــاید مردم آنهــا را ادامه دهنده راه 

آقای احمدی نژاد نمی دانســتند یعنی مثا 
آقای قالیباف را ادامه دهنده راه آقای احمدی 

نژاد نمی دانستند که به او رای ندادند.
می خواهــم بگویم که عملکــرد دولت ها 
در میزان مشــارکت مردم نقش دارد. اینکه 
می گویم عملکرد، صرفــا منظورم عملکرد 
اقتصــادی آنها نیســت کــه الان وضعیت 
معیشت، تورم، رشــد نقدینگی و بیکاری به 
این شکل است که مردم را از حکومت دلسرد 
کرده اســت، بلکه مســائل دیگر هم هست 
یعنی آن امیدی کــه دولت آقای روحانی به 
غلط در میان مردم برای مســاله برجام پمپاژ 
می کــرد که با برجام ایران بهشــت خواهد 
شــد و بدون برجام جهنم می شــود، اینها 
هم در عملکرد دولت مؤثر اســت و عملکرد 
فقط عملکرد اقتصادی نیســت، مجموع این 
عملکردها باعث شد که در مردم یک حالت 
دلسردی و نا امیدی از آینده و واگرایی نسبت 
به حکومت و مجموع حاکمیت پیدا کنند که 

نتیجه آن همین مشــارکتی است که نسبت 
به دوره های قبل ضعیفتر اســت و این یک 

واقعیتی است که نباید از آن فرار کرد.
بعضی از سیاســیون تصــور نکنند که علت 
اینکــه میزان مشــارکت از ۷0 درصد به 50 
درصد رســید این اســت که شورای نگهبان 

آقای X و آقای Y را تایید صاحیت نکرد و 
مردم ۲0 درصد کاهش مشارکت داشتند، به 
این دلیل نیســت و واقعیت چیزهای دیگری 

است.
رئیسی در مقابل کسانی که مشارکت 

نکرده اند وظیفه دارد
آقــای ایمانی! به نظر شــما وظیفه 
آقای رئیسی در مقابل این رای های 
خاموش و کســانی که پای صندوق 
نیامدند که نزدیک به ۳۰ میلیون نفر 

می شوند، چیست؟
من اینطور از شما ســؤال می کنم؛ در چهار 
ســال پیش آقای روحانــی چیزی حدود ۲3 
میلیون و آقای رئیسی حدود 1۶ میلیون رای 
آوردند. 1۶ میلیــون هم رای کمی در مقابل 
کسی که الان رئیس جمهور بود نیست؛ آقای 
روحانــی در مقابــل آن 1۶ میلیون رایی که 
به ایشــان ندادند و به رقیب ایشان دادند چه 

کرد؟ 

منظور من این اســت که دولتهای ما نسبت 
به رای هایی که به آنها داده نشده است کم 
توجه اند، تــازه الان در این انتخابات رقبای 
آقای رئیســی خیلی کم رای آوردند ولی در 
چهار ســال پیش رقیب آقــای روحانی رای 
بســیار بالایی آورد، اینکه هر کاری که آقای 
روحانی کرد را آقای رئیسی هم باید بکند، آیا 

درست است؟ خیر.
آقای رئیسی باید رئیس جمهور باشد، اگرچه 
مشــارکت بالای 50 درصد نشد و می شود 
گفت کــه اکثر مــردم رای ندادند اما آقای 
رئیســی هم رای بالایی در میان این میزان 
مشارکت آورد یعنی چیزی حدود ۶0 درصد، 
اما در عین حال اگر ایشــان 80 درصد هم 
رای می آورد و اگر میزان مشارکت هم 80 
درصــد بود باز هم رؤســای جمهور موظف 
هســتند به آن کســانی که به هر دلیل در 
انتخابات شرکت نکردند یا شرکت کرده اند 
و به ایشــان رای نداده انــد توجه کنند، در 
این انتخابات این تعداد، تعداد زیادی اســت 
و آقای رئیســی موظف هســتند که به این 
افرادی که یا مشارکت نکردند و یا مشارکت 
کرده انــد منتهی به ایشــان رای نداده اند 

توجه کنند.
ایــن یک وظیفه اســت، اگرچــه در دوران 
رؤســای جمهور قبلی به ایــن وظیفه مطلقا 
توجه نشــده بود. معمولا رؤسای جمهور بعد 
از اینکه بــا هر تعداد رایی رئیس جمهور می 
شــوند فقط به آن مردمی که به او رای داده 
انــد توجه می کنند در حالی که این کار غلط 
اســت چون این فرد رئیس جمهور می شود 
نه رئیس آن کســانی که به ایشان رای داده 
اند. رئیــس جمهور یعنی رئیس همه مردم و 

همه آحاد مردم.

ویژه

عراقچی:
به ایستگاه آخر مذاکرات نزدیک شده ایم اما...

رئیس تیم مذاکره کننده ایران در مذاکرات وین با بیان اینکه 
همانطــور که بارها عرض کرده ام ما در این مذاکرات تحقق 
اهداف و منافــع ملی را دنبال می کنیــم، گفت: برای آقای 
روحانی و رئیســی نیز آن چه که مهم اســت این است که 

منافع ملی تامین شود.
ســیدعباس عراقچی بعدازظهر یکشنبه پس از پایان نشست 
کمیســیون مشترک برجام در ششــمین دور مذاکرات وین 
اظهار کرد: دور ششم مذاکرات ششم وین امروز با برگزاری 
جلســه کمیســیون مشــترک برجام به کار خود خاتمه داد. 
در این جلســه از مجموع مذاکرات فشــرده ای که در هفت، 
هشت روز گذشــته صورت گرفته یک جمع بندی ارائه شد. 
همه هیات ها اذعان داشتند که پیشرفت نسبتاً خوبی صورت 
گرفته اســت و همه بــه جدیت خود بر ادامه این مســیر و 

رسیدن به یک توافق تاکید داشتند.
وی ادامــه داد: همــه این را قبول دارند که برخی مســائل 
کلیدی است که باید توســط مراجع تصمیم گیر در کشورها 

مورد تصمیم گیری واقع شود.
این دیپلمات ارشــد کشــورمان گفت: پیشرفت مذاکرات در 
این دور نسبتا خوب بوده از جهت اینکه متن به مقدار زیادی 
آماده اســت و آن مقداری هم که آماده نیســت حداقل یک 
وضعیت کاما مشــخص دارد و یک تصویری از اختافات 
نشان می دهد و اینکه در چه مرحله ای هستیم. این موضوع 
حتما می تواند به تصمیم گیران جهت اتخاذ تصمیم درســت 

کمک کند.
عراقچی با بیان اینکه می توانیم بگوییم مســیر زیادی را تا 
الان آمده ایــم و به اواخر کار نزدیک شــده ایم، اظهار کرد: 
همانطور که پیش از این گفتم مسیر باقیمانده مسیر ساده ای 
نخواهد بــود ولی من امیدوار هســتم و فکــر می کنم اگر 
طرف های مقابل بتوانند تصمیمات خود را بگیرند ما انشاءالله 
می توانیم به یک توافق برســیم که مورد خواست ما بوده و 

مطلوب ما خواهد بود.
عراقچی در بخــش دیگری از صحبت های خــود با تاکید 
بر اینکــه مواضع ما )ایــران( از ابتدای مذاکــرات تا الان 
هیچ تغییری پیدا نکرده اســت، گفــت: ما خواهان رفع همه 

تحریم های آمریکا هســتیم. همینطور راستی آزمایی آنها و 
سپس بازگشت ایران به تعهدات خود در برجام.

این دیپلمات ارشــد کشــورمان در پاســخ به این سوال که 
به نظر وی وزن مســائل حل نشــده سنگین تر است یا وزن 
مسائل حل شــده، تصریح کرد: تعابیر مختلفی ممکن است 
هر کســی داشته باشد ولی به نظر من وزن مسائل حل شده 

بیشتر است.
معــاون سیاســی وزیر خارجه در پاســخ به این ســوال که 
پنجشــنبه هفته آینده مدت توافق یک ماهه ایران و آژانس 
به اتمام می رسد و آیا شما در جریان دیداری که روز جمعه با 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی داشتید، در این ارتباط 
رایزنــی و مذاکراتی کرده اید، تصریح کرد: گفت وگویی که با 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی داشــتم بسیار جامع 
بــود. همین موضوع را نیز دربر می گرفت. همچنین در مورد 

موضوعات باقیمانده بین ایران و آژانس که باید مورد حل و 
فصل قرار بگیرد و همینطور نحوه کمک آژانس به پیشرفت 
ایــن مذاکرات صحبت کردیم. برخی جاها بعضی نکات فنی 
وجود دارد که توضیحات کارشناسی آژانس می تواند راهگشا 
باشــد. همینطور در مورد وظایفی که بعد از رسیدن به یک 

توافق احتمالی آژانس باید ایفا کند نیز صحبت کردیم.
عراقچی تصریح کرد: همانطور که اشاره کردم ماقات جامع 
و بســیار خوبی بود. درخصوص موضوعی که شــما سوال 
کردید بحث شــد؛ به هر حال این موضوع مهمی اســت که 
در تهران در مورد آن تصمیم گیری خواهد شــد و من هیچ 

قضاوتی در این خصوص ندارم.
رئیس تیم مذاکره کننده ایران در مذاکرات وین در پاســخ به 
این سوال که چقدر احتمال می دهید که دور آینده مذاکرات 
وین دور آخر مذاکرات باشــد، افزود: واقعا نمی شود گفت که 

آیــا دور آینده، دور پایانی خواهد بود یا نه. ولی من امیدوارم 
که چنین باشــد و اگر طرف های مقابل ما بتوانند تصمیمات 
خــود را بگیرند از نظر من دور آینده دور پایانی خواهد بود با 

این حال فکر می کنم که دور سختی نیز خواهد بود.
عراقچی در پاســخ به این پرســش که برخی از رســانه ها 
نوشته اند که ایران در این مذاکرات درخواست ضمانت کتبی 
از آمریکا کرده اســت تا این کشــور به مانند دوران ترامپ 
از برجام خارج نشــود، اظهار کرد: طبیعی اســت که یکی از 
مباحث جدی مــا در این دوره از مذاکــرات ایجاد اطمینان 
نســبت به عدم تکرار آن چیزی است که دولت قبلی آمریکا 
نسبت به برجام انجام داده است. ما در این خصوص نیازمند 
این هســتیم که به تضمین هایی برســیم که به ما اطمینان 
بدهد که آنچه که دولت گذشــته آمریکا انجام داده از جمله 
اعمال مجدد تحریم ها و خروج از برجام، مجدداً رخ نخواهد 
داد. این خواســته طبیعی ماســت و طبعاً بدون اینکه چنین 
تضمینی ارائه شــود بازگشت به برجام برای ما مقدور نیست 
و ایــن یکی از مباحث جدی ما در مذاکرات بوده اســت. به 
جاهایی در این خصوص رسیده ایم ولی این موضوع از جمله 

مواردی است که باید بیشتر روی آن کار کنیم.
عراقچی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا شما احتمال 
می دهید که توافق نهایی در دولت آقای روحانی حاصل شود 
و یا اینکه در دولت جدید به ریاســت جمهوری آقای رئیسی، 
گفت: همانطور کــه بارها عرض کرده ام در این مذاکرات ما 
اهداف و منافع ملی ایــران را دنبال می کنیم و برای آقایان 
روحانی و رئیســی نیز آنچه که مهم است این است که این 
منافع تامین شود. البته حتما اینکه ما هر چه زودتر به توافق 
برســیم بهتر اســت بخاطر اینکه آثار رفع تحریم ها هر چه 

زودتر خود را نشان دهد.
وی در ایــن زمینه ادامه داد: ولی ما وقتــی توافق خواهیم 
کرد که به خواســته های ملی و منافع ملی مان رسیده باشیم. 
مواضع اصولی و قطعی نظام محقق شده باشد. طبیعتا امیدوار 
هســتیم که در همین دولت انجام شــود و هرچه زودتر این 
اتفاق بیفتد ولی این ماک ما برای رسیدن به توافق نیست. 

ماک ما، رسیدن به یک توافق خوب است.

سوتیتر: رؤسای جمهور موظف هستند به آن کسانی که به هر دلیل در انتخابات شرکت نکردند 
یا شرکت کرده اند و به ایشان رای نداده اند توجه کنند، در این انتخابات این تعداد، تعداد زیادی 
است و آقای رئیسی موظف هستند که به این افرادی که یا مشارکت نکردند و یا مشارکت کرده 

اند منتهی به ایشان رای نداده اند توجه کنند 

,,
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افزایش قیمت اوراق مسکن 

 ۱۸۸ هزار دستگاه استخراج رمز ارز غیرمجاز در کشور کشف شد

درحالی کــه در اوایل ماه جــاری متاهل های 
تهرانی برای تهیه اوراق مسکن باید ۲۶ میلیون 
و ۲08 هزار تومان پرداخت می کردند، این نرخ  
اکنون افزایش یافته و بــه بیش از ۲8 میلیون 

تومان رسیده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایسنا، بررســی آخرین وضعیت قیمت اوراق 
مســکن نشــان می دهد که هر بــرگ اوراق 
تسهیات مســکن در تیرماه ســال 13۹8 با 
قیمت ۶1 هزار و ۴00 تومــان، در مردادماه با 
قیمت ۶1 هزار و ۷00 تومان و در شــهریورماه 
13۹8 نیز بــا قیمت ۶1 هزار و 800 تومان داد 

و ستد می شود.
قیمت اوراق مهرماه ســال 13۹8 نیز ۶0 هزار 
و ۴00 و قیمــت اراق آبــان و آذر نیز هرکدام 
۶1 هزار تومان بوده و همچنین هر برگ اوراق 
تسهیات مسکن در دی ماه و بهمن ماه همان 
سال با قیمت ۶0 هزار تومان و در اسفندماه نیز 
با قیمت ۶۲ هزار و ۴00 تومان معامله می شود.

قیمت تسه از فروردین ماه تا اسفندماه سال 
۱۳99

همچنین برای سال 13۹۹ تسه فروردین ماه ۶۲ 
هزار و 800 تومان، تسه اردیبهشت ماه ۶1 هزار 
تومان و تســه خردادماه ۶1 هزار و ۴00 تومان 
قیمت دارند.هر برگ از اوراق تسهیات مسکن 
بانک مســکن در تیرماه سال گذشته با قیمت 
۶0 هزار تومــان، در مردادماه ۶1 هزار و ۷00 
تومــان و در شــهریورماه ۶1 هزار تومان داد و 

ستد می شود.
ایــن اوراق در مهرماه، آبان ماه و آذرماه ســال 
13۹۹ نیز به ترتیب ۶1 هزار تومان و ۶0 هزار 
تومان قیمت دارند.اوراق تســهیات مسکن در 
دی ماه سال گذشته با قیمت ۶0هزار تومان، در 
بهمن ماه با قیمت ۶1 هزار تومان و در اسفندماه 
با قیمــت ۶0 هزار تومان معامله می شــود که 
این گزارش نیز براســاس قیمت اسفندماه سال 

گذشته نوشته شده است.
براین اســاس، با توجه به این کــه مجردهای 

ســاکن تهران می توانند تا 1۴0 میلیون تومان 
تســهیات دریافــت کننــد که شــامل 100 
میلیون تومان تســهیات خرید مســکن و ۴0 
میلیون تومان جعاله می شــود، بــرای دریافت 
100 میلیون تومان تســهیات باید ۲00 برگه 
تسهیات مسکن خریداری کند که هزینه این 
تعداد اوراق با تسه ۶0 هزار تومانی، 1۲ میلیون 

تومان می شود.
همچنین با در نظر گرفتــن ۴0 میلیون تومان 
وام جعالــه که برای آن بایــد 80 ورق به مبلغ 
چهار میلیون و 800 هزار تومان خریداری کنند 
مجمــوع هزینه خرید اوراق بــه 1۶ میلیون و 

800هزار تومان می رسد.
زوج های تهرانی نیز برهمین اســاس می توانند 
تا ســقف ۲۴0 میلیــون تومان شــامل 100 
میلیون تومان تســهیات خرید مســکن برای 
هــر نفر و ۴0 میلیون تــوان وام جعاله دریافت 
کنند؛ بنابراین زوجین باید ۴00 برگه تسهیات 
مسکن خریداری کنند که هزینه آن ۲۴ میلیون 

تومان می شود که همراه با هزینه چهار میلیون 
و 800 هزار تومانی وام جعاله که برای آن باید 
80 ورق تسهیات مســکن خریداری کنند در 
مجمــوع باید ۲8 میلیــون و 800 هزار تومان 

پرداخت کنند.
ســقف این تســهیات برای مراکز اســتان و 
شــهرهای با جمعیت بیش از ۲00 هزار نفر به 

80 میلیون تومان رســیده اســت که برای آن 
باید 1۶0 برگه خریداری شــود که هزینه آن ۹ 

میلیون و ۶00  هزار تومان است.
این وام برای ســایر مناطق شهری ۶0 میلیون 
تومان در نظر گرفته شــده است که باید برای 
آن 1۲0 برگه خریداری شود که هزینه آن هفت 

میلیون و ۲00 هزار تومان می شود.

ســخنگوی صنعت برق از کشــف 188 هزار 
دستگاه غیرمجاز اســتخراج رمز ارز با مصرف 
برقی معــادل یک نیروگاه بزرگ، در سراســر 

کشور خبرداد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
صدا و ســیما، مصطفی رجبی مشهدی با اشاره 
به اینکه این مراکــز هزینه ای بالغ بر 18 هزار 
میلیارد تومان به شــبکه برق تحمیل کرده اند 
افزود: 188 هزار دستگاه در 3 هزار و 330 مرکز 
اســتخراج غیرمجاز رمز ارز در کل کشور قرار 
داشــت که با گزارش های ارســالی کشف و به 

مراکز قضائی تحویل داده شده است.
ســخنگوی صنعت برق با بیان این که بار برق 
مصرفی این مراکز 551 مگاوات بود، ادامه داد: 
برای تولید و رســاندن این میزان برق به محل 
مصرف، باید نیروگاهی به بزرگی ۷00 مگاوات 

احداث می شد.
رجبی مشــهدی با اشــاره به ایــن که احداث 
نیروگاهــی به بزرگی ۷00 مگاوات، نیازمند 18 
هزار میلیارد تومان اعتبار اســت، گفت: مالکان 
این مراکز با سو استفاده از انشعاب های قبلی یا 
اقدام به استفاده  برقراری اتصالات غیرقانونی، 
غیرمجاز از شــبکه بــرق می کردند که همین 
موضوع باعث شــده بود در محل های مصرف 
برق این مراکز، نوســان های شدید برق وجود 

داشته باشد.

رجبی مشهدی با هشدار به سو استفاده کنندگان 
از شــبکه های برق تصریح کــرد: صنعت برق 
راهکارهای قانونی برای تأمین برق این مراکز 
در نظــر گرفته اســت، اما عده ای با اســتفاده 
غیرقانونــی از برق و دســت اندازی به حقوق 
دیگــران، در حالی که با ایــن کار باعث ایجاد 

نوسان در شبکه برق می شوند به وسایل برقی 
دیگران آسیب می رسانند.

وی افزود: در صورتی که این مراکز غیرمجاز در 
مکان های صنعتی باشند، به دلیل ایجاد نوسان 
در شــبکه، می توانند باعث وارد آمدن خسارات 
میلیاردی به صاحبان صنایع مستقر در آن محل 

شوند.
رجبی مشــهدی با بیان این که حتی تجهیزات 
صنعت بــرق نیز به دلیل این مصارف غیرمجاز 
که بار زیادی را به شــبکه تحمیل کرده اند، در 
معرض آسیب هستند، افزود: از همه هموطنان 
می خواهیــم تا در صــورت مشــاهده افراد یا 

مراکزی که از برق غیرمجاز برای استخراج رمز 
ارز اســتفاده می کنند، موارد را از طریق سامانه 
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اطاع رسانی نمایند.
همچنین مدیرعامل شــرکت توزیع برق تهران 
بزرگ از کشف 11 هزار دستگاه غیرمجاز تولید 
رمز ارز در اســتان تهران خبر داد و افزود: یکی 
از چالش های اصلی صنعت برق در شرایط فعلی 
وجود دستگاه های اســتخراج رمز ارز است که 
متأســفانه تولیدکنندگان در بسیاری از موارد با 
استفاده از تعرفه های خانگی و صنعتی اقدام به 
تولید ارز دیجیتال می کنند که این موضوع فشار 

زیادی را به شبکه برق وارد می کند.
حســین صبوری گفت: از ابتدای ســال 13۹۹ 
تا پایان اردیبهشت ســال جاری این شرکت با 
عزم جــدی، 183 مزرعه بزرگ تولید غیرمجاز 
ارز دیجیتــال با حدود 11 هزار دســتگاه ماینر 
کشف و شناسایی کرده است که ضروری است 
موضوع تولید و استخراج ارز دیجیتال به صورت 
قانونی و با اســتفاده از مجوزهای لازم صورت 

گیرد.
براساس این گزارش، شرکت توزیع نیروی برق 
تهران بزرگ با اجرای برنامه ای ویژه ای از عزم 
جدی این شــرکت در مبارزه با تولیدکنندگان 
غیرمجاز ارزهای دیجیتال خبر داد تا مشکات 
پیش روی مشــترکان را مرتفع و به تأمین برق 

مستمر ادامه دهد.

مصرف برق در خراسان شمالی به مرحله 
بحرانی رسید

مدیر دفتر مدیریت مصرف برق شــرکت برق خراسان شمالی گفت: مصرف برق در این استان 
به مرحله بحرانی رسید.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، صدقــی، اظهارکرد: با اعمال مدیریت در 
مصرف هایی که صورت گرفته، میزان اســتفاده از برق در روز گذشــته در این اســتان به ۲35 

مگاوات رسید.
وی افزود: میزان مصرف برق در حالی به این میزان رسیده که در حال حاضر ساعات ادارات تغییر 

کرده و مالکان چاه های کشاورزی و در ساعات اوج مصرف، از برق استفاده نمی کنند.
صدقی با اشاره به اینکه از فردا دمای هوا یک درجه بیشتر خواهد شد، ادامه داد: احتمال افزایش 

بیشتر مصرف برق وجود دارد که به دنبال آن احتمال اعمال خاموشی نیز بیشتر می شود.
وی اظهارکرد: اگر مالکان چاه های کشــاورزی و صنایع در مصرف برق طی چند روز گذشــته 

مدیریت های لازم را نداشتند، به میزان مصرف برق استان ۲0 مگاوات افزوده می شد.
این مقام مسئول با بیان اینکه متاسفانه فرهنگ استفاده از کولر گازی سبب شده تا میزان مصرف 
برق در استان افزایش یابد، گفت: خراسان شمالی در منطقه شرجی قرار ندارد، بنابراین با استفاده 

از کولر آبی و پنکه نیز می توان به دمای آیده آل رسید.
وی در ادامه با تصریح بر اینکه میزان مصرف برق در بانک های استان صعودی است، خاطرنشان 
کرد: با دادستانی و استانداری صحبت های لازم انجام شده و طی یکی دو روز آینده نظارت های 
قاطــع بر روی بانک هــا و ادارات صورت می گیرد و تا اگر این مکان ها مصرف خود را متعادل 

نکنند، برق آن ها قطع خواهد شد.

 
 ۲۸ هزار میلیارد تومان پول در یک ماه

 چاپ شد
بررســی ها نشان می دهد که بالغ بر ۲8 هزار میلیارد تومان پول در اردیبهشت سال جاری توسط 
بانک مرکزی چاپ شــده و پول موجود در حساب های بلند مدت بانکی به نزدیکی 3000 هزار 

میلیارد تومان شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، طبق اعام بانک مرکزی رشد نقدینگی در 
1۲ ماهه منتهی به پایان اردیبهشت ماه سال 1۴00 به 38.8 درصد رسیده که حجم نقدینگی در 

پایان دومین ماه از سال جاری به 3۶01 هزار میلیارد تومان رسیده است.
همچنین رشــد ماهانه این متغیر نیز در اردیبهشت 3.۲ درصد برآورد می شود که این افزایش به 

ارزش 11۲ هزار میلیارد تومان است.
پایه پولی نیز در پایان اردیبهشت با شش درصد افزایش نسبت به فروردین، به حجم بالغ بر ۴8۹ 
هزار میلیارد تومان رسیده که به دیگر بیان در ماه مذکور بالغ بر ۲8 هزار میلیارد تومان پول توسط 

بانک مرکزی چاپ شده است.
این رشــد ماهانه در 1۴ ماه گذشــته بی سابقه بوده و رشــد نقطه به نقطه این متغیر پولی در 
اردیبهشــت حدود 30.۶ درصد اســت.به گفته بانک مرکزی، افزایش چشــمگیر پایه پولی در 
اردیبهشــت ماه ناشی از افزایش سقف حساب تنخواه گردان خزانه بر اساس قانون بودجه سال 

1۴00 بوده است.
از ســوی دیگر، حجم پول موجود در اقتصاد ایران با رشد نقطه به نقطه ۴۷.۲ درصدی در پایان 

اردیبهشت ماه به بالغ بر ۶۹۴ هزار میلیارد تومان رسیده است.
رشد ماهانه حجم پول نیز در همین ماه حدود 5.1 درصد برآورد شده است، این درحالی است که 

رشد ماهانه این متغیر در فروردین ماه منفی ۴.3 درصد به ثبت رسیده بود.
شبه پول نیز با رشد ماهانه ۲.۷ درصدی در اردیبهشت ماه نسبت به فروردین به رقم ۲۹0۷ هزار 
میلیارد تومان رسیده است.به بیان دیگر پول موجود در حساب های بلند مدت بانکی به نزدیکی 

3000 هزار میلیارد تومان شده است.
همچنین رشد نقطه به نقطه این متغیر پولی در دومین ماه از سال 1۴00، 3۲.۹ درصد بوده است.

چرا تخم مرغ گران شد؟
دبیرکانون سراسری مرغ تخم گذار گرانفروشی در مغازه ها و حذف گله های مرغ توسط مرغداران 

را دلایل افزایش قیمت تخم مرغ دانست.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، فرزاد طاکش در پاسخ به این سوال که چرا 
قیمت تخم مرغ در هفته های اخیر افزایش داشته است؟  گفت: قیمت تخم مرغ درب مرغداری 
ها افزایش چندانی نداشــته و مرغداران همچنان در هرکیلــو تخم مرغ ۲000 تومان ضرر می 
دهند. اما اگر در ســطح مغازه ها با قیمت ها ی بالا به دست مصرف کنندگان می رسد این امر 
گرانفروشی بوده و ناشی از عدم نظارت و کنترل موثر این واحدها است.وی ادامه داد: تا زمانی که 
تخم مرغ بسته بندی و قیمت دار نشود شرایط به این شکل ادامه دار خواهد بود، زیرا بیش از 3۶0 
هزارباب مغازه و فروشگاه و... در کشور وجود دارد  که تخم مرغ عرضه می کنند و نظارت براین 
تعداد مغازه کار بسیار سختی است.دبیرکانون سراسری مرغ تخم گذار اضافه کرد: در حال حاضر 
بسته بندی تخم مرغ اجباری نیست و برخی از مغازه ها به صورت فله اقدام به فروش تخم مرغ 
می کنند. فروش فله تخم مرغ نیز راه  را برای افزایش قیمت باز می کند، در حالی که اگر تخم 
مرغ الزام به بسته بندی شود و قیمت آن مشخص شود راه سودجویی و گرانفروشی  بسته خواهد 
شد.وی در بخش دیگری از صحبت هایش به افزایش قیمت مصوب تخم مرغ نیز اشاره کرد و 
گفت: قیمت مصوب تخم مرغ باید از هرکیلو 1۴ هزارتومان به کیلویی 18 هزارتومان برسد. زیرا 
فروش هرکیلو تخم مرغ با قیمت 1۴ هزارتومان برای مرغداران ضرر است و این ضرر باعث شده 

مرغداران اقدام به حذف گله هایشان کنند و تولید نیز کاهش یابد که البته جای نگرانی نیست.
طاکش در پاسخ به این سوال که آیا صادرات هم در افزایش قیمت تخم مرغ اثرگذار بوده است 
یا خیر، گفت: در حال حاضر صادرات باعث افزایش قیمت نشده است و از طرفی در این بخش 

مزیت صادراتی هم نداریم.

پیش بینی تنظیم بازار از کمبود گوشت قرمز 
در نیمه دوم سال

کارگروه تنظیم بازار اعام کرد با توجه به افزایش هزینه های تولید، گرانی و کمبود نهاده ها و 
مشــکات توزیع گوشــت در ۶ ماه دوم سال که ممکن است با کمبود و گرانی گوشت قرمز در 
بازار مواجه باشــیم برنامه ای برای ذخیره سازی گوشت قرمز ارائه شده است.به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری تسنیم براساس مصوبه اخیر تنظیم بازار مقرر شد که شرکت 
پشتیبانی امور دام برای تنظیم بازار گوشت قرمز در نیمه دوم سال اقدام به ذخیره سازی گوشت 
قرمز توسط وزارت جهاد کشاورزی کند؛ در مصوبات تنظیم بازار آمده است با توجه به خشکسالی 

های اخیر پیش بینی می شود که با کمبود دام و گوشت قرمز در ماه های آیند مواجه باشیم.
در صورتجلسه تنظیم بازار که اخیرا برگزار شده همچنین اشاره شده که افزایش هزینه و قیمت 
نهاده های خوراک دام و چگونگی عرضه دام ســبک و سنگین از سوی عشایر و دامداران کشور 

ممکن است در ۶ ماهه دوم سال با کاهش عرضه و افزایش قیمت گوشت مواجه شویم.
در بخشی از مصوبه تنظیم بازار در این باره آمده است: در جلسه مطرح و مقرر گردید به منظور 
حمایت از تولیدکنندگان و جلوگیری از کشتار دام های مولد و حفظ آن و برنامه ریزی برای تامین 
نهاده و علوفه مورد نیاز در ایام ســال و خرید و ذخیره ســازی گوشت قرمز جلسه تخصصی با 
مسئولیت وزارت جهاد کشاورزی و دستگاه های مربوطه تشکیل  و نتیجه به صورت هفتگی در 
جلســات آتی کارگروه تنظیم بازار ارائه گردد.تبصره 1( شرکت پشتیبانی امور دام کشور با اتخاذ 
برنامه ریزی لازم نســبت به خرید دام های داخلی قابل عرضه به منظور ذخیره ســازی و عرضه 
گوشت گرم با قیمت های مناســب در زمان بندی مورد لزوم اقدام و به صورت هفتگی گزارش 

روند اجرایی طرحا را به جلسات کارگروه تنظیم بازار ارائه نماید.
تبصره ۲( گزارش وضعیت تامین و توزیع گوشت قرمز نیز از سوی معاونت امور دام وزارت جهاد 

کشاورزی در جلسه آتی کارگروه تنظیم بازار ارائه گردد.

خبر

نگاهی به شاخص های اقتصادی در پایان دولت دوازدهم؛

بازاری که رئیسی تحویل گرفت
در حالی هشــتمین رئیس جمهور کشــور ســکان قوه 
مجریه را در دست می گیرد که شاخص های اقتصادی 
در نوسان قرار دارند و تورم دارد کمر بازارها را میشکند. 
در ایــن بین مردم چشــم انتظار اقدامــات موثر جهت 

سامان یافتن شرایط هستند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و بــه نقل از مهر، 
انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری هم برگزار 
شد. حالا کشور منتظر تغییر و تحولاتی است که ماه ها 
انتظارش را می کشــید تا بلکــه فعالیت های اقتصادی 
دوباره از ســر گرفته شــوند و بازارها بــه روند عادی 
خود بازگردند. مدتها اســت بازارهــای مختلف با رکود 
بی سابقه ای مواجه اســت که ناشی از انتظار برای یک 
تغییر بود؛ چراکه بســیاری از سیاست های اقتصادی در 
دولت دوازدهم به دلیل انشقاقی که میان تیم اقتصادی 
دولت وجود داشت، دســتخوش توقف در اجرا شده بود 
و به تبع آن هم، بســیاری از بازارها در ابهام به سر برده 
یا شرایط ناشی از بی سامانی اقتصادی و عدم نظارت را 

تجربه می کردند.
شاخص های کلان اقتصادی پیش روی دولت 

سیزدهم
آنگونه که آمار رسمی بانک مرکزی منتشر شده از سوی 
بانک مرکزی در هفته گذشــته می گویند، در سه ماهه 
ســوم ســال ۹۹ نرخ بیکاری ۹.۴ درصد، نرخ بیکاری 
شــهری 10.۲ درصد، نرخ بیکاری روستایی ۷.۲ درصد، 

جمعیــت زن 15.۹ درصد، جمعیت مــردم 8.1 درصد، 
جمعیــت جوان 18 تا 35 ســاله 1۶.5 درصد و جمعیت 

جوان 15 ت ۲۴ ساله نیز ۲3.۷ درصد است.
در این دوره زمانی، رشــد تولید ناخالص داخلی ایران با 
نفت 3.۹ درصد و بدون نفت ۲.۹ درصد اســت، ضمن 
اینکه تولید ناخالص داخلــی به قیمت پایه ۹۲83 هزار 
میلیارد ریال، میزان تشکیل سرمایه ثابت ناخالص ۲۴۷۷ 
هزار میلیارد ریال، هزینه های مصرفی بخش خصوصی 
۴,۶1۷ هزار میلیــارد ریال و هزینه های مصرفی بخش 

دولتی ۹13 هزار میلیارد ریال است.
در عین حال، آخرین آمار متغیرهای پولی از رشد ۲۶.۶ 
درصــدی نقدینگی، ۴۴.۴ درصدی پول، ۲۲.۹ درصدی 
شبه پول و ۲۷.3 درصدی سپرده های بخش غیردولتی 

حکایت دارد.
تورم بی سابقه پیش روی دولت سیزدهم

بر اســاس آمار اقتصادی منتشــر شــده از سوی بانک 
مرکــزی، در فروردین ماه 1۴00 تــورم ایران به ۴۹.5 
درصد رســیده که از تورم آرژانتیــن با ۴۶.3 درصد هم 
بالاتر است. این در شرایطی است که در این مدت، تورم 
ترکیه 1۷.1 درصد، پاکســتان 11.1 درصد، برزیل ۶.8 
درصد، روســیه 5.5 درصد، عراق 5.5 درصد، عربستان 
سعودی 5.3 درصد، هند 5.1 درصد، لهستان ۴.3 درصد، 
آفریقای جنوبی ۴. درصد، اروپا 1.۶ درصد، اندونزی 1.۴ 
درصد، چین 0.۹ درصد و افغانســتان 0.8- درصد بوده 

است.
با یک حساب سرانگشتی می توان گفت که تورم ایران 
50 برابر تورم افغانستان، ۹ برابر تورم عراق و ۲.۹ برابر 
تورم ترکیه اســت که همین امر، شرایط بسیار سختی 
را پیــش روی تیم اقتصادی کابینه آینــده قرار خواهد 
داد؛ چراکه تورم یکــی از فاکتورهای اصلی برای ثبات 
هر اقتصادی اســت و به طور قطع، نوسانات شدید آن، 
بســیاری از برنامه ریزی های اقتصادی را دچار مشکل 

خواهد کرد.
روند قیمتی سکه، دلار و یورو در فروردین ۱۴۰۰

نکتــه حائز اهمیت دیگــر در این میــان روند حرکت 
بازارهای موازی است؛ بر اساس آمارهای رسمی بانک 
مرکزی، در فروردین ماه امســال متوسط قیمت فروش 
یک سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم در بازار آزاد شهر 
تهران 10 میلیون و ۴۹3 هزار و ۹00 تومان بوده که در 
مقایســه با ماه قبل از آن 1.۶ درصد کاهش و نسبت به 
ماه مشابه سال قبل، ۶5.۹ درصد رشد را به ثبت رسانده؛ 
این در حالی است که حداقل و حداکثر نرخ فروش سکه 
مذکور در ماه یادشــده به ترتیب ۹ میلیون و 850 هزار 
ریال و 11 میلیون و ۴1 هزار و ۷00 تومان بوده است.

در فروردین ماه امسال همچنین متوسط قیمت فروش 
یک سکه تمام بهار آزادی طرح جدید در بازار آزاد شهر 
تهران 10 میلیون و ۷۷۶ هــزار و 800 تومان بوده که 
در مقایسه با ماه قبل ۲.1 درصد کاهش و نسبت به ماه 

مشــابه سال قبل ۶۷.۲ درصد رشد را نشان می دهد؛ به 
نحوی که حداقل و حداکثر نرخ فروش سکه مذکور در 
ماه یادشــده به ترتیب 10 میلیون و ۲50 هزار تومان و 

11 میلیون و 358 هزار و 300 تومان بوده است.
همچنین در فروردین ماه 1۴00 متوســط قیمت فروش 
یک دلار آمریکا در بازار آزاد شهر تهران ۲۴ هزار و 5۴۲ 
تومان بوده که در مقایسه با ماه قبل 0.5 درصد و نسبت 
به ماه مشــابه سال قبل 55 درصد رشد داشته است؛ به 
نحوی که حداقل و حداکثر نرخ فروش یک دلار آمریکا 
در مــاه مذکور به ترتیب ۲3 هــزار و 535 تومان و ۲5 

هزار و 5۷5 تومان بوده است.
در فروردین ماه 1۴00 متوســط قیمت فروش یک یورو 
در بازار آزاد شــهر تهران ۲8 هــزار و 8۴۴ تومان بوده 
که در مقایســه با ماه قبل ۲.۲ درصد کاهش و نســبت 
به ماه مشــابه سال قبل ۶8.۲ درصد رشده داشته است؛ 
به نحوی که حداقل و حداکثر نرخ فروش یک یورو در 
مــاه مذکور به ترتیب ۲8 هزار و 338 تومان و ۲۹ هزار 

و ۶۲۶ تومان است.
با وجود چنین تــورم فزاینده ای که بازارهای مختلف را 
تحت تأثیر قرار داده، دولت ســیزدهم مسئولیتی بسیار 
خطیر بــر عهده دارد و لازم اســت با تدویــن برنامه 
عملیاتــی، یک تیم اقتصادی هماهنگ و کارامد بچیند، 
تیمی که توان پیاده ســازی برنامه های دولت در مسیر 

تحقق شعارهایش را داشته باشد.
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اعتراضات مردمی به خروج از کنوانسیون 
حامی زنان

زنـان و حامیـان حقـوق زنـان روز گذشـته در اعتـراض بـه تصمیـم رجـب طیـب اردوغان، 
رئیس جمهـور ترکیـه بـرای خـروج از »کنوانسـیون اسـتانبول« اعتـراض کردنـد.

عصرایـران نوشـت: ترکیـه خـروج خود از این کنوانسـیون اسـتانبول را در ۲۹ اسـفند اعام 
کـرد و الزامـات آن بـه صـورت رسـمی از یـک تیرمـاه اجرایـی خواهـد شـد. معترضـان به 
تصمیـم اردوغـان روز گذشـته در خیابان هـای اسـتانبول گـرد هـم جمـع شـدند تـا خشـم 
خـود از تصمیـم دولـت ترکیـه بـرای خـروج از این کنوانسـیون را نشـان دهد. هـدف آن ها 

محافظـت بیشـتر از زنـان در برابر خشـونت های جنسـیتی اسـت.
ترکیـه در سـال ۲011 بـه عنـوان اولیـن کشـور متـن ایـن تعهدنامـه را امضـا کـرد و نـام 
پایتخـت تجـاری خـود را بـر آن نهـاد. از آن زمـان تـا کنـون متـن کنوانسـیون از سـوی 

اتحادیـه اروپـا و ۴5 کشـور امضـا شـده اسـت.
کنوانسـیون اسـتانبول یـا »کنوانسـیون شـورای اروپـا« بـرای جلوگیـری از وقـوع اعمـال 
خشـونت بـر زنـان، خشـونت خانگـی و مبـارزه بـا آن بـر پیشـگیری از خشـونت خانگـی و 

محافظـت از قربانیـان و پیگـرد قانونـی متخلفـان تاکیـد دارد.
وبسـایت »ایندیپندنـت« در ایـن بـاره نوشـت: در این کنوانسـیون، مصادیق خشـونت علیه 
زنـان بـا جزئیـات دقیقی ارائه  شـده اسـت. برخـی از این خشـونت ها عبارت اند از: خشـونت 
روانـی، تعقیـب کـردن زنـان، خشـونت فیزیکی، خشـونت جنسـی از جملـه تجـاوز، ارتباط 
جنسـی بـدون رضایـت، ازدواج اجبـاری، ختنـه زنـان، سـقط  جنیـن اجبـاری، عقیم سـازی 

اجبـاری، قتل هـا و جنایـات ناموسـی و آزار جنسـی.
اردوغـان در ۲0 مـارس )۲۹ اسـفند( از تـرک کنوانسـیون و لغو آن از سـوی ترکیه خبر داد. 
ایـن کشـور در اول جـولای )یـک تیر( به شـکل رسـمی عضویت خـود در این کنوانسـیون 

را لغـو خواهد کرد.
گزارشـگر فرانـس ۲۴ از اسـتانبول گفـت: مـردم نگـران حقـوق خود هسـتند کـه اینک در 
مرحلـه ای شـکننده قـرار گرفتـه و شـرایط آن در آینـده وخیم تـر می شـود. در ایـن شـرایط 
حفاظـت دولـت از آنهـا نیـز کمتر خواهـد شـد. معترضان مصصمم شـده اند تـا اول جولای 
بـه اعتراضـات خـود ادامـه دهند و خواسـتار تصویـب قانونـی پارلمانی برای حمایت بیشـتر 

از حقـوق زنان هسـتند.
نگرانی از افزایش خشونت علیه زنان

ایـن کنوانسـیون کشـورهای امضـا کننـده را ملـزم می کند تـا ادعاهای مربوط به خشـونت 
علیـه زنـان را بررسـی کـرده و مسـئولان نهادهـای ذی ربـط را مسـئول پیگیـری آن کند. 
امضاکننـدگان ایـن قـرار داد متعهد می شـوند تا برابری جنسـیتی را از طریـق قانون گذاری 
و آمـوزش ارتقـا دهـد. منتقـدان نگراننـد کـه خروج ترکیـه از این کنوانسـیون کشـتار زنان 

)زن کشـی( در ترکیـه را افزایـش دهد.
 Kadin« زنـان  حقـوق  حـوزه  در  فعـال  گـروه  تحقیقـات  و  بررسـی  نتایـج  براسـاس 
Cinayetlerini Durduracagiz Platformu« )مـا سـاختار زن کشـی را متوقف می کنیم( 
تنهـا در مـاه مـی )اردیبهشـت- خـرداد( 1۷ مورد از کشـتار زنـان در ترکیه به ثبت رسـیده 

۲0 مـورد مشـکوک دیگـر گزارش شـده اسـت.
ترکیـه با وجود عضویت پیشـین در کنوانسـیون اسـتانبول آمار رسـمی کشـتار زنـان را ثبت 
نمی کنـد. مـارک پیرینـی محقـق بنیـاد »کارنگـی« در شـعبه اروپایی آن نوشـت: »کشـتار 
زنـان در ترکیـه اغلـب مجـازات نـدارد« و به همین دلیل کنواسـیون اسـتانبول بـرای زنان 
تـرک »اطمینـان خاطـری حیاتـی« بـود. در زمـان تصویـب کنواسـیون در سـال ۲011، 
پارلمـان ترکیـه موافقـت خود با ریشـه کن کردن خشـونت علیه زنـان را نشـان داد و تعهد 

کـرد در این بـاره اقـدام کند.
دختـر اردوغـان بـه عنـوان نائب رئیـس اتحادیـه دموکراسـی و زنـان )کادم( کامـا از این 

حرکـت حمایـت کرد.
امـا از آن زمـان تـا کنـون دیدگاه هـا در بـاره ایـن کنوانسـیون تغییـر کـرده اسـت. اینـک 
مفـاد  کـه  ادعـا می کننـد  اردوغـان  توسـعه  و  عدالـت  حامیـان حـزب  و  محافظـه کاران 
کنوانسـیون سـاختارهای سـنتی خانواده در ترکیه را تضعیف و خشـنونت را تشـویق می کند. 

یک سال زندان؛ حکم متهم به سگ آزاری 
رئیـس اداره حقوقـی محیـط زیسـت اسـتان مرکـزی گفـت: متهـم سـگ آزاری در یکـی 
از شهرسـتان های اسـتان از سـوی دادگسـتری ایـن شهرسـتان محکـوم بـه یـک سـال 

نگهـداری و مراقبـت از حیـوان مصـدوم و توله هایـش شـد.
فـارس نوشـت: سـیدهادی معین السـادات با بیـان اینکه  »پـس از اعام شـکایت حفاظت 
محیـط زیسـت شهرسـتان علیـه شـخصی کـه در یکی از روسـتاهای شهرسـتان اقـدام به 
آزار یـک مـاده سـگ و توله هایـش کـرده و کلیـپ آن را در فضـای مجـازی منتشـر کرده 
بـود، پرونـده قضایـی تشـکیل و اقدامـات قانونـی علیـه وی در دسـت اقـدام قـرار گرفت« 
اظهـار کـرد: پـس از بررسـی جلسـات رسـیدگی و تحقیقات کامل توسـط محاکـم قضایی 
شهرسـتان نهایتـا متهـم بـا قـرار تعویـق مراقبتـی مکلـف شـد کـه تحـت نظـارت محیط 
زیسـت شهرسـتان و واحـد اجـرای احـکام کیفـری مربوطـه، به مدت یک سـال بـا هزینه 
شـخصی نسـبت بـه نگهـداری از سـگ و توله هایـش و پرداخـت هزینـه درمانـی حیـوان 

اقـدام کند.
بـه گفتـه رئیـس اداره حقوقـی محیـط زیسـت اسـتان مرکـزی، محیط زیسـت بـا هرگونه 
خشـونت علیـه حیوانـات و حیـوان آزاری کـه موجـب جریحه دار شـدن افکار عمومی باشـد 
برخـورد خواهـد کـرد. همـواره جدیـت خوبـی از سـوی قضـات ایـن اسـتان در پیگیـری 
پرونده هـای قضایـی در حـوزه محیـط زیسـت وجـود داشـته و حمایت هـای مسـئولان 

قضایـی اسـتان مرکـزی در ایـن راسـتا جـای قدردانـی دارد.

دریافت دز دوم واکسن کرونا با دریافت 
پیامک 

رییـس شـبکه بهداشـت وزارت بهداشـت بـا اشـاره به ادامـه رونـد واکسیناسـیون کرونا در 
گروه هـای سـنی بـالای ۷0 سـال تاکیـد کرد: تمـام افـرادی که منتظـر دریافـت دُز اول یا 
دوم واکسـن کرونـا هسـتند، پیامـک دریافت خواهند کـرد؛ بنابرایـن افراد پیـش از دریافت 

پیامـک بـه مراکـز بهداشـتی کـه کار تزریـق واکسـن را انجام می دهنـد، مراجعـه نکنند.
ایسـنا نوشـت: جعفـر صـادق تبریـزی در خصـوص ادامـه رونـد واکسیناسـیون کرونـا در 
salamat. گروه هـای سـنی بالای ۷0 سـال، اظهار کرد: بـرای افرادی که از طریق سـامانه
gov.ir اقـدام بـه ثبت نـام کردنـد و در نوبـت اول تزریـق واکسـن هسـتند و همچنین برای 
افـرادی کـه منتظـر دریافـت دُز دوم واکسـن هسـتند، پیامـک ارسـال می شـود. بنابرایـن 
پیـش از دریافـت پیامـک بـه مراکـز بهداشـتی کـه کار تزریـق واکسـن را انجـام می دهند، 

نکنند. مراجعـه 
وی بـا اشـاره بـه تسـهیل واردات واکسـن کرونـا، تشـریح کـرد: توزیـع یـک میلیـون دُز 
واکسـن وارداتـی کرونـا از دیروز آغاز شـده اسـت و نیمـی از آن روز گذشـته و نیم دیگر آن 
امـروز توزیـع می شـود. ان شـاءلله طـی روزهای آتی هم قرار اسـت یـک میلیـون دُز دیگر 
واکسـن کرونـا هـم به کشـور وارد شـود. بنابرایـن احتمالا بـه زودی گروه سـنی دیگری را 
بـرای دریافـت واکسـن اعـام کنیـم، ولی فعا در حـال تزریق واکسـن به گروه سـنی ۷0 

سـال بـه بـالا و لکه گیری افـراد جامانده هسـتیم.
بـه گفتـه رییـس شـبکه بهداشـت وزارت بهداشـت، افـرادی کـه در ایـن مقطـع مشـمول 
salamat. دریافـت واکسـن هسـتند ) فقـط ۷0 سـال به بـالا( و ثبت نـام نکردند به سـایت
gov.ir مراجعـه کـرده و اقـدام بـه ثبت نـام کننـد تـا پیامـک نوبت  دهی واکسـن برایشـان 
ارسـال شـود. نوبت هـای گـروه سـنی بالای ۷0 سـال و افـراد جامانـده محفوظ اسـت و با 
ثبـت نـام در سـامانه می تواننـد واکسـن دریافـت کنند. هـر زمان کـه پارت بعدی واکسـن 
در اختیارمـان قـرار گیـرد گروه های سـنی دیگر )۶5 سـال به بـالا( هم وارد واکسیناسـیون 

خواهند شـد.

خبر 

خطر مرگ در دختران 
زیر ۱5 سال هنگام زایمان 5 
برابر بعد از ۱5 تا ۱۹ سال و 
2 برابر زنانی است که بعد از 
2۰ سالگی زایمان می کنند 
بنابراین افزایش جمعیت با 
فرزندان و زنانی ناسالم به 
نفع هیچکس نیست بلکه باعث 
می شود هزینه ای روی دست 
جامعه و خانواده ها بماند

رئیس پلیس فتای تهران بزرگ:
فروشنده قرص های سقط جنین در فضای مجازی بازداشت شد

رییــس پلیس فتای تهران بزرگ از بازداشــت 
فردی کــه اقدام به فروش قرص های ســقط 

جنین در فضای مجازی کرده بود، خبر داد.
ایسنا نوشــت: داوود معظمی گودرزی با اشاره 
به رصد فضای مجازی تشــریح کرد: مأموران 
پلیس فتا در جریان انجام رصد و پایش فضای 

مجازی با حسابی که اقدام به تبلیغ برای فروش 
قرص های سقط جنین در فضای مجازی کرده 
بود، روبه رو شده و رسیدگی به آن را در دستور 
کار خود قرار دادنــد. در جریان تحقیقات اولیه 
مشــخصات و هویــت صاحب حســاب مورد 

شناسایی قرار گرفت.

وی بــا بیان اینکه این فرد »بــا ایجاد چندین 
حســاب کاربری دیگر در فضای اینســتاگرام 
اقدام به تبلیــغ برای فروش این قرص ها کرده 
بود« اظهارکرد: هماهنگی لازم با مقام قضایی 
انجام شــد و مأموران پــس از اخذ مجوز برای 

دستگیری این فرد وارد عمل شدند.

به گفته رییس پلیس فتای تهران بزرگ، متهم 
در عملیاتی پلیســی در یکی از مناطق شرقی 
تهران دســتگیر شــد. همچنین مأمــوران در 
بازرســی از محل دســتگیری این فرد 50 قلم 
داروی سقط جنین کمیاب را نیز کشف و ضبط 
کردند که در بررســی های بعدی مشخص شد 

تمامی داروها فاســد و تاریخ مصرف گذشــته 
هستند. با انتقال متهم به مقر انتظامی، این فرد 
که چاره ای جز اعتراف نداشت به جرم خود اقرار 
کرد که در همین راســتا نیز بــه همراه پرونده 
متشکله برای ادامه روند رسیدگی به جرم روانه 

دادسرا شد.  

بررسی وضعیت بارداری های زیر ۱5 سال در کشور؛

افزایش احتمال سقط جنین در بارداری  سن پایین
بارها و بارها درباره کودک همسری اشاره شده 
است و حتی به گفته مدیرعامل انجمن حمایت از 
کودکان در کشورمان دخترانی نوجوان اما مطلقه 
و بیــوه داریم حال اگر از این موضوع گذر کنیم 
به نظر می رســد آنچه در این بین مغفول مانده، 
بارداری و بچه دار شــدن این دختران است که 
خطرات جســمی متعددی برای آن ها به همراه 

دارد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از برنا، تاش 
برای ممنوعیت ازدواج دختران  کمتر از 13 یا 15 
سال، مدت هاست درحال انجام است و عاوه بر 
فعالان حقوق کــودک که تاکید فراوانی بر این 
موضوع دارند، نمایندگان مجلس و مسئولان نیز 
به آن ورود پیدا کردند اما هنوز که هنوز است به 
نتیجه ای نرسیده و لایحه منع ازدواج کمتر از 13 
سال سرگردان است. این لایحه یکبار در مجلس 
شــورای اسامی رد شــد و بعد از آن هم مورد 
رسیدگی قرار نگرفت. این درحالی ست که بارها 
مسئولین از جمله مســئولان حوزه زنان درباره 
آن اظهــار نظرهای گوناگونی کردند برای مثال 
معصومه ابتکار، معاون امور زنان و خانواده رئیس 
جمهور بارها موضع خود در برابر کودک همسری 
را نشان داده و گفته است: »امیدوارم این موضوع 
بیشــتر از جنبه فرهنگی مورد توجه قرار بگیرد 
که کودکان اجازه داشــته باشند کودکی خود را 
با بازی، شادی و نشاط و آنچه به بلوغ جسمی، 
روحی و روانی بچه ها کمک می کند طی کنند. 
ازدواج و همســری موضوعی است که در یک 
سن منطقی که واقعا بلوغ اتفاق افتاده می تواند 

معنادار و اتفاق خوبی باشد.«
شــهیندخت مولاوردی، معاون سابق امور زنان 
و خانواده ریاســت جمهوری نیز چندسال پیش 
تاکید کرد که موضوع مهم جلوگیری از کودک 
همســری باید به عنوان یــک مطالبه عمومی 
از طــرف همه مردم مطرح شــود زیرا با وجود 
تاش های سال های اخیر متاسفانه آمار ازدواج 

دختران در سنین پایین، رو به رشد است.
اگر از مبحث ازدواج کــودکان یا همان کودک 
همســری که سال هاست مطالبه جدی مردم و 
فعالان حقوق کودک است، بگذریم بارداری در 
سنین پایین برای این کودکان از مشکاتی ست 
که جدا از معضات روحی و روانی برای مادر که 
خودش کودکی نکرده، آسیب های جسمی نیز به 
او وارد می کند و حتی ممکن است جبران ناپذیر 
باشــد و تا آخر عمر گریبان گیر او شود. بارداری 
در ســنین پایین نیز بارها مورد نقد پزشکان و 
متخصصان بوده به گونه ای که براساس صندوق 
نجات کودکان نزدیک به 30 هزار دختر نوجوان 
هر سال درسراسر جهان به دلیل مشکات ناشی 
از وضع حمل و بارداری جان خود را از دســت 
می دهند که دختران خانواده های فقیر بیشــتر 
در معرض خطر هســتند به عبــارت دیگر هر 
۲0 دقیقه در سراســر جهان یک دختر نوجوان 
به دلیل مشــکات بارداری یــا وضع حمل در 
ســن پایین جان خود را از دست می دهد. حال 
سوال اینجاســت درحال حاضر سن بارداری در 
کشورمان ایران چند است و وضعیت بارداری در 

دختران زیر 15 سال به چه صورت است؟
متوسط سن بارداری در ایران 28 سال 

است 
ســید حامد برکاتــی، مدیرکل دفتر ســامت 
جمعیت، خانواده و مدارس وزارت بهداشــت با 
اشاره به متوسط ســن بارداری در ایران گفت: 
درحال حاضر و شــرایط کنونی متوســط سن 
دختران برای ازدواج حدود ۲۴ سال است و تقریبا 

۴ سال بعد، یعنی ۲8 سالگی، سنی ست که اولین 
فرزند آن ها متولد می شود.

او در پاســخ به این سوال که میزان بارداری در 
دختران کمتر از 15 ســال چقدر اســت؟ افزود: 
بــارداری در دختــران زیر 15 ســال داریم اما 
درحال حاضــر بنده آماری نــدارم. هرچقدر به 
سمت جمعیت کمتر و شهرســتان ها، روستاها 
و حاشــیه ها می رویــم هم ســن ازدواج و هم 
ســن بارداری کاهش پیدا می کند چون معمولا 
مردم شــان فعالیت اجتماعی کمتــری دارند و 
ســطح تحصیات عالی آن ها نسبت به شهرها 
و کانشهرها پایین تر اســت؛ بنابراین فرصت 
زودتــری بــرای ازدواج دارنــد و زودتر بچه دار 
می شــوند. والدین در شهرســتان ها، روستاها و 
مناظق کوچک بیشتر تفکر سنتی دارند و شرایط 
ازدواج زود را برای دختران و پسران خود فراهم 

می کنند.
او با اشــاره به رویکرد وزارت بهداشت نسبت به 
فرزندآوری و بارداری هایی در ســن پایین بیان 
کرد: ما در وزارت بهداشت هیچوقت تصمیمی 
بــرای مقابله بــا ازدواج نداشــتیم و نداریم اما 
هرجایی کــه بحث فرزندآوری بوده اســت بر 
الزامات ســامت تاکید داشتیم و سعی کردیم 
اســتانداردهای لازم برای ســامت مادری که 
تصمیم به فرندآوری دارد اطاع رسانی و بر آن 

تاکید کنیم.
حداقل سن برای بارداری ۱6 سال است

به گفته برکاتی ممکن اســت یک دختری به 
لحاظ جسمی رشد فیزیکی خوبی داشته باشد و 
از نظر بلوغ و ویژگی های عاطفی و روانی شرایط 
مادر شــدن را داشته باشــد اما به صورت کلی 
اعتقاد ما براین است حداقل سنی که یک خانم 
می تواند بچه دار شود بعد از 1۶ سالگی و بهترین 

آن پس از 18 سالگی است.
مدیــرکل دفتر ســامت جمعیت، خانــواده و 
مدارس وزارت بهداشــت در سخنان خود اشاره 
به فرزندآوری ســالم کرد یعنی بارداری که هم 
برای مادر و هم برای جنین خطرآفرین نباشــد. 
حال باید داســنت بارداری در سن کم می تواند 
چه خطراتی برای مــادر و حتی جنین به دنبال 

داشته باشد؟!
ممکن است زایمان طبیعی برای دختران 

کمتر از ۱8 سال میسر نباشد
زهرا موسوی، متخصص زنان و زایمان با اشاره 
به عوارض بارداری در ســنین کمتر از 18 و 15 
سال مطرح کرد:  ممکن است دختران در سنین 
کمتر از 18 و ۲0 سالگی به بلوغ فیزیکی نرسند 
به همین دلیل بارداری در این دوره عوارضی به 
همراه دارد و باعث می شود به دلیل رشد ناکافی 
لگن زنان، زایمان طبیعی میسر نشود و دختربچه 
کمتر از 18 ســال مجبور به ســزارین شود که 
عوارض جراحی سزارین برای او خطرناک باشد 
حتی ممکن اســت نامرتب بودن عادت ماهیانه 
در ســنین پایین باعث کم خونی و مشــکات 

کروموزومی شود.
وی افزود: در موارد زایمان ســزارین در مقایسه 
با زایمــان طبیعی، مرگ و میر مــادر افزایش 
چشــمگیری پیدا می کنــد. زایمان ســزارین 
اورژانس در مقایســه با زایمان طبیعی حدود ۹ 
برابر خطر مرگ به همــراه دارد و موارد زایمان 
سزارین انتخابی نیز خطر مرگ را حدود سه برابر 
افزایــش می دهد که علل اصلی مرگ و میر در 
این زمینه عفونت نفاسی، خونریزی و ایجاد لخته 
خون در عروق هســتند همچنین مرگ و میر 
مرتبط با زایمان سزارین در مادران چاق به طور 

چشمگیری افزایش پیدا می کند.
موســوی با بیان اینکه »در ســنین کمتر از 18 
سال اســتخوان ها نیاز به تکامل و ایجاد ذخیره 
استخوانی دارند تا بعد از 50 سالگی که برداشت 
کلسیم از اســتخوان ها آغاز می شود به مشکل 
برنخورند« اظهار کــرد: بنابراین وقتی بارداری 
در سنین پایین اتفاق می افتد، ذخیره استخوانی 
مادر به سمت جنین می رود و مادر در میانسالی 
دچار بیماری می شود همچنین وقتی سن مادر 
کم باشــد، ممکن است نوزاد در زمان تولد وزن 

کمی داشته باشد.
این متخصص زنــان و زایمان بــا بیان اینکه 
»بارداری در ســن پایین باعث احتمال سقط و 
زایمان زودرس می شــود«، گفت: ممکن است 
نژاد، شرایط آب و هوایی و ارث در بعضی موارد 
تاثیر داشته باشد، اما در مجموع الگوی بلوغ در 
جامعه یکسان است و اگر ازدواج در سنین پایین 
اتفاق می افتد، بهتر است چند سال اول از بارداری 
جلوگیری شــود تا زن به بلوغ جسمی و روانی 
برســد چون بارداری در سن کم باعث می شود 
احتمال ســقط و زایمان زودرس که خطرناک 

اســت برای مادر رخ دهد همچنین آماده نبودن 
زنان برای بارداری در ســنین پایین و مشکات 
اقتصادی و خانوادگی، می تواند احتمال افسردگی 
پس از زایمان را در آنها افزایش دهد که این خود 

به لحاظ اجتماعی برای مادر آسیب زاست.
موسوی با تاکید بر اینکه بارداری در سن پایین 
هم به مادر هم فرزند آسیب می رساند بیان کرد: 
دختران زیر 18 سال برای رشد، استخوان سازی 
و تکامــل اعضا نیاز زیادی بــه انرژی و تغذیه 
مناسب دارند و در چنین شرایطی تامین نیازهای 
بارداری می تواند هم مادر نوجوان و هم فرزندش 
را با مشکل مواجه سازد همچنین مادر نوجوان 
به میزان بالاتری از آهن، فولیک اسید، کلسیم 
و روی نیاز دارد درحالی که یک دختر 15 ســاله 
یا حتی 18 ساله میزان کافی از این ویتامین ها و 
مواد لازم را ندارد و این می تواند هم به خودش 

و هم به فرزندش آسیب برساند.
او در توصیه ای بــه دخترانی که به هر دلیل در 
ســن پایین ازدواج می کنند، گفت: به طورکلی 
مشــاوره در مورد خطرهای بالقــوه بارداری و 
راهکارهای مربوط به پیشگیری از آن ها باید قبل 
از بارداری انجام شود و فرد موردنظر باید تحت 
توصیه های بهداشتی فعلی پزشک متخصص 
قرار گیرد به همین دلیــل توصیه می کنیم اگر 
فردی بــه هردلیلی در ســنین نوجوانی ازدواج 
می کند باید در ابتــدا درحدامکان از روش های 

جلوگیری از بارداری اســتفاده کند و درصورتی 
که تمایل به بارداری دارد باید حتما با پزشــک 
متخصص زنان مشورت کند که هم از نظر تغذیه 
بررسی شود و هم از لحاظ دریافت مکمل هایی 
مثل اسیدفولیک قبل از بارداری راهنمایی شود 
و درطول بارداری نیز حتما تحت نظر پزشــک 
متخصص باشد تا درصورت بروز هرگونه مشکل 
تشخیص داده شــود و راه حل مناسب و روش 

درمانی صحیح به کار گرفته شود.
جدا از آسیب های جســمی، وقتی یک کودک 
هنوز کودکی نکرده و باید روزها و ماه های خود 
را به شــادی، بازی و ارتباط با همســالان خود 
بگذراند چگونه می تواند یک کودک دیگر را به 

دنیا آورده و او را تربیت کند؟!
 افزایش احتمال ناسازگاری و طلاق در 

ازدواج های با سن کم
امیرمحمود حریرچی، آســیب شناس و جامعه 
شــناس در گفتگو با خبرنگار برنا با اشاره به  به 
دلایل ازدواج دختران در سنین کم گفت: تعداد 
زیادی از ازدواج های دختران که در سنین پایین 
انجام می شود به دلیل فقر اقتصادی و برخی به 
علت خرده فرهنگ هایی اســت که در جامعه 
وجود دارد اما به طورکلی ازدواج در سنین پائین 
عــوارض و پیامدهای منفــی دارد چون از نظر 
آمادگی های جسمی و روانی هنوز فرد، کودک 
بوده و آمادگی اینکه بتواند وارد مسئولیت بزرگ 
خانوادگی به عنوان همســر و مادر شود را ندارد 
به همین دلیل ازدواج در ســن زیر 15 سال می 
تواند به فرد آسیب هایی از لحاظ روحی، روانی، 
عصبی و اجتماعی و همچنین فرهنگی وارد کند 
و باعث شــود فرد نتواند از عهده نقشی که باید 

ایفا کند، برآید.
او افزود: براساس قانون افراد زیر 18 سال کودک 
تلقی می شــوند بنابراین برای باز کردن دفترچه 
حساب و یا دریافت گواهینامه نیاز به تمام شدن 
18 سال سن دارند، این نشان می دهد کودکان 
از لحاظ جســمی و روانی آمادگی بســیاری از 
کارهایی که بزرگسالان انجام می دهند را ندارند 
حال چه برســد به اینکه ازدواج کنند و بچه دار 

شوند.
حریرچی با تاکید برعوارض ازدواج در سن پایین 
تصریح کرد: ازدواج دختران کم سن و همچنین 
مادر شــدن آنان باتوجه به فیزیک بدنی شــان 
می تواند عوارض زیادی برای او و فرزندش ایجاد 
کند مخصوصا در مناطق محروم و کم برخوردار 
که بیمارستان و پزشــک کم است و امکان به 

خطر افتادن جان مادر و فرزند وجود دارد.
او ادامه داد: مادر شــدن در سن کم، باعث بروز 
بیماری های روانشــناختی در فرد می شــود و 
سامت جسمی، اجتماعی و روانی او را به خطر 
می اندازد پس نوجوان که مادر هم شــده نمی 

تواند نقش خود را به خوبی ایفا کند.
این جامعه شناس با اشــاره به اینکه ازدواج در 
سن کم باعث محروم شدن از تحصیل می شود، 
گفــت: در بســیاری از مواقــع دخترانی که در 
سنین پایین ازدواج می کنند چون درگیر خانواده 
و ســپس بچه داری می شــوند ترک تحصیل 
می کنند یا اگر هم بخواهند به درسشــان ادامه 
دهند، نمی توانند در مدارس روزانه درس بخوانند 
بنابراین در این شرایط بسیاری از دختران ترک 
تحصیل می کننــد و از میان آنها تعداد کمی به 
صورت شبانه درسشــان را ادامه می دهند و به 

تحصیات عالی می رسند.
او به احتمــال بروز اختاف در اینگونه ازدواج ها 
اشــاره کرد و افزود: دختر و پســری که در سن 

پایین ازدواج می کنند، چون هنوز به درجه ای از 
بلوغ اجتماعی نرسیدند و یکباره وارد یک فرایند 
زودرس شدند، ناســازگاری و درگیری  بینشان 
افزایش پیدا می کنــد و همین اختافات باعث 
می شود زندگی زناشــویی خوبی نداشته باشند 
و حتی ســال ها بعد زندگی شان به طاق منجر 

شود.
این عضو هیات علمی دانشگاه عامه طباطبایی 
در پاسخ به این سوال که در چه مناطقی ازدواج 
در سن پایین شیوع دارد؟ گفت: ازدواج در سنین 
پایین در چندحالت می توانــد رخ دهد یکی در 
خانواده هایی است که درآمد کمی دارند و از نظر 
اقتصادی با مشکاتی مواجه هستند بنابراین به 
اصطاح دختر خود را شــوهر می دهند تا یکی 
از هزینه هایشان کمتر شــود متاسفانه می توان 
گفت یکی از دلایل اصلی ازدواج در سنین پایین 
همین مشــکات اقتصادی اســت یکی دیگر 
هــم به فرهنگ خانواده برمی گردد و معمولا در 
روستاها، شهرستان ها و جاهای کوچک فرهنگ 
این اســت که دختر در ســن کم ازدواج کند و 

معمولا این ازدواج ها فامیلی است.
حریرچی با اشاره به آسیب های روحی و روانی که 
مادر نوجوان می بیند، بیان کرد: ازدواج دختران و 
به تبع آن فرزند آوری آنان در سنین کمتر از 15 
ســال با توجه به اینکه به رشد جسمی، روحی 
و روانی کافی نرسیدند، باعث می شود در اغلب 
موارد فرد از لحاظ روحی، روانی و خانوادگی دچار 
مشــکل و اختال شود چون مادر خودش هنوز 
کودکی نکرده و تجربیاتی که باید کسب نکرده 
اســت اما الان باید یک کودک دیگر را بزرگ و 
تربیت کند که قاعدتا در چنین شــرایطی فرایند 
بزرگ شدن کودک با اختال مواجه خواهد شد.

ایــن جامعه شــناس با اشــاره بــه ضرورت 
حمایت های فردی و اجتماعی از مادران کمتر از 
15 سال عنوان کرد: مادر شدن دختران کمتر از 
15 سال نیاز به ارائه خدمات پزشکی و مددکاری 
ویژه ای دارد به طوری کــه از همان آغاز زمان 
بارداری یک مددکار در کنار مادر برای بررسی و 
آموزش موارد مختلف از لحاظ بهداشت و تغذیه 
حضــور پیدا کند همچنین این مادران نیاز دارند 
که به طور منظم از نظر جســمی مورد آزمایش 
قرار گیرند چون این افراد توان جسمی و روحی 
فرزندآوری را ندارند و از نظر بدنی ضعیف هستند 
بنابراین امکان بروز اختالات در آنها وجود دارد 

و نیازمند مراقبت ویژه هستند.
او در پایان گفت: از سوی دیگر با توجه به اینکه 
این مادران خود کودک هســتند به همین دلیل 
نمی توانند به درســتی نــوزادان و فرزندان خود 
را تربیــت کنند بنابراین باید یــک مددکار و یا 
مشاوری در کنار آنها قرار گیرد تا بتواند فرزندی 

خوبی را تربیت کند.
افزایش جمعیت به شرط جمعیتی سالم

طبق آمار سازمان بهداشت جهانی خطر مرگ در 
دختران زیر 15 سال هنگام زایمان 5 برابر بعد از 
15 تا 1۹ سال و ۲ برابر زنانی است که بعد از ۲0 
سالگی زایمان می کنند بنابراین افزایش جمعیت 
با فرزندان و زنانی ناسالم به نفع هیچکس نیست 
بلکه باعث می شود هزینه ای روی دست جامعه 
و خانواده هــا بماند بنابراین انتظــار می رود این 
روزها که طرح جوانی جمعیت مطرح اســت و 
یکی از برنامه های کاندیداهای ریاست جمهوری 
پرداختن به مسئله افزایش جمعیت و فرزندآوری 
است، بر افزایش »جمعیت سالم« تمرکز شود تا 
در آینده نیروهای اقتصادی جوان، فعال و سالم 

داشته باشیم.
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مونالیزای تقلبی به کمک شاهکار داوینچی 
شتافت

نسخه تقلبی مشهور از تابلو نقاشی 
چندین  حراجی  یک  در  »مونالیزا«، 
بــه فروش  ارزش تخمینی  برابــر 

رسید.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از فوربس، یک کپی مشهور 
از تابلو نقاشی »مونالیزا« که بسیار 
داوینچی«  »لئونــاردو  نقاشــی  به 
شــباهت دارد، در یــک حراجی به 
بیش از 10 برابر ارزش تخمین زده 
شــده ـ یعنی به قیمت 3.۴ میلیون 

دلار ـ فروخته شد.
برنده مزایده آناینی که برای فروش این اثر برگزار شــده بود یک مجموعه دار اروپایی بود. 
با پرداخت 3.۴ میلیون دلار برای خرید این نقاشی، رکورد گرانترین نقاشی تقلبی »مونالیزا« 

شکسته شد.
کارشــناس بخش آثار استادان قدیم نقاشی در »کریســتیز« معتقد است، به فروش رسیدن 
این نقاشــی با چنین قیمتی محبوبیت روزافزون »مونالیزا« حتی با گذشــت چندین قرن را 

نشان می دهد. 
این نقاشی که بیشتر به نام »ریموند هکینگ« یک فروشنده آثار تاریخی در فرانسه شناخته 
می شــود در سال 1۹53 توسط »هکینگ« به قیمت 3 پوند معادل 110 دلار در سال ۲0۲0 

خریداری شد.
»هکینگ« معتقد بود نقاشــی که او خریداری کرده اســت نقاشی اصلی »مونالیزا« است و 

نقاشی که بر دیوار لوور آویخته شده است نقاشی تقلبی است.
با اینکه برخی از کارشناســان صحت ادعاهای »هکینگ« را در آن زمان مورد بررســی قرار 
داده بودند اما امروزه کارشناســان هنری معتقدند »مونالیزای هکینگ« توســط یک نقاش 
ناشناخته ایتالیایی در حوالی 1۶00 میادی خلق شده است یعنی تقریبا یک قرن پس از آنکه 

»داوینچی« تابلو نقاشی اصل »مونالیزا« را خلق کرد.

۹۰۰ داستان به جایزه جهانی »داستان ما و 
کرونا« ارسال شد
از بین حدود ۹00 داستان رسیده به 
جایزه جهانی »داستان ما و کرونا«، 
۲00 اثر به مرحلــه اول داوری راه 

پیدا کردند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از روابط  عمومی خانه کتاب 
و ادبیات ایران، با پایان یافتن مهلت 
ارسال اثر به جایزه جهانی »داستان 
داستان نویســان  ویژه  کرونا«  و  ما 
فارســی زبان، جزییات بیشــتر آثار 

ارسالی از سوی دبیرخانه این جایزه اعام شد.
عاقه مندان و داستان نویســان از کشورهای مختلف از جمله هندوستان، تاجیکستان، سوئد، 
ترکیه، پاکســتان، افغانســتان، فرانسه و ایران داســتان خود را به جایزه جهانی »داستان ما 
و کرونا« ارســال کردند و از  بین داســتان های ارســالی ۲00 اثر پس از تطبیق با شرایط و 

چهارچوب های مندرج در فراخوان جایزه، جواز ورود به مرحله اول داوری را کسب کردند.
همچنین در بخش ویژه برای کادر درمان پس از بررســی های اولیه آثار ارسالی، ۲0 داستان 
توانســتند به مرحله اول داوری راه پیدا کنند. کم ســن ترین فرد طاها ما احمدی با ۷ سال 
ســن )پایه اول دبستان( و مسن ترین فرد با 100 سال ســن در جایزه جهانی »داستان ما و 

کرونا« مشارکت کردند. 
آثار ارسالی به دبیرخانه جشنواره توسط هیات داوران بررسی می شود و  آثار منتخب را از بین 
آن ها معرفی خواهند کرد. از میان آثار منتخب ســه اثر بــه عنوان آثار برگزیده و یک اثر به 
عنوان برترین اثر انتخاب و معرفی خواهد شــد. در بخش ویژه نیز 5 اثر برتر به طور جداگانه 

معرفی می شود.
اختتامیه جایزه جهانی »داســتان ما و کرونا« با توجه به وضعیت کرونا در کشــور و رعایت 

شیوه نامه های بهداشتی به صورت مجازی در تابستان 1۴00 برگزار شود

 وعده رونق فعالیت های سینمایی
 استان ها

ماتریــس تفاهم نامــه حمایــت از فعالیت های 
سینمایی استان ها در ســال 1۴00 در 3۶ عنوان 
فعالیت به شرح جدول پیوست و بر حسب اعتبارات 

ملی )سازمان سینمایی( منتشر شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، 
معاونت توسعه مدیریت و منابع سازمان سینمایی 
درباره ماتریس تفاهم نامه استانی و اختصاص صد 
در صــدی اعتبار فعالیت های ســینمایی موضوع 

تفاهم نامه های اســتانی سال 1۴00، با اشاره به سیاست »ایران ، تهران نیست« بیان کرد: 
با اجرای برنامه ســال 1۴00 سازمان سینمایی که با مشــارکت ادارات کل فرهنگ و ارشاد 
اسامی اســتان ها اجرا خواهد شد، شــاهد اجرای 3۶ عنوان فعالیت سینمایی در استان ها 
خواهیم بود و براساس این برنامه حضور سازمان سینمایی در استان ها جدی تر خواهد شد.

حیــدری خلیلی؛ توجه به تنوع فرهنگی اســتان ها در تولید محتوا و جشــنواره ها، افزایش 
فضای نمایش فیلم، توجه به زیر ســاخت های سینمایی، اکران و عرضه فیلم در مناطق غیر 
برخوردار، دانش افزایی فیلم ســازان اســتان ها، صیانت از عرضه آثار و محصولات سینمای 
ایران در استان ها، افزایش توان فرهنگی انجمن سینمای جوان استان ها، برگزاری همزمان 
جشــنواره های فجر، کودک و نوجوان ســینما حقیقت و فیلم کوتاه تهران در استان ها را از 
ویژگی برنامه اســتانی سازمان سینمایی دانست که در راستای۹ کان برنامه وزارت ارشاد و 
برنامه جامع سازمان ســینمایی با رویکرد توسعه عدالت فرهنگی و عمومی سازی دسترسی 

فرهنگی صورت می گیرد.
وی در ادامه از توجــه و طرح اولویت های موضوعی چون موضوعات قرآنی، نماز و نیایش، 
دفاع مقدس، محرم ، میراث فرهنگی،کویر و زندگی، روســتا و عشایر،میراث ناملموس، آیین 

ها و فرهنگ مناطق و نواحی در جشنواره های فیلم استان ها یاد کرد.
معاون ســازمان امور ســینمایی اظهار امیدواری کرد با رعایت پروتکل های بهداشــتی و با 
برقراری وضعیت ســفید، امکان اجرای همه فعالیت ها و برگزاری رویدادهای ســینمایی در 

استان های کشور فراهم گردد.
از ویژگیهای جدید برنامه ســازمان سینمایی در استان ها، اضافه شدن تفاهم نامه با مدیران 
کل فرهنگ وارشاد اسامی مناطق آزادقشم، اروند، چابهار و ارس است.همچنین برای اجرای 
برنامه های اســتانی سازمان سینمایی با ادارات کل فرهنگ وارشاد اسامی کلیه استان های 
کشــور)31 اســتان( وجنوب کرمان و ۴ منطقه آزاد؛ مجموعا 3۶ تفاهم نامه اســتانی امضاء 

ومبادله شده است.
ماتریس تفاهم نامه حمایت از فعالیت های ســینمایی استان ها در سال 1۴00 در این لینک 

قابل مشاهده است. 

خبر

توضیحاتی در راستای تخریب یک سینمای تاریخی دیگر در مشهد

نگاهی گذرا به یک قرن هنرهای تجسمی ایران

سینما آسیا یکی از ســینماهای قدیمی مشهد 
است که پیش از انقاب اسامی، یعنی حدودا 
در سال 13۴0 در خیابان ارگ آغاز به کار کرده 
و در زمان خود یکی از ســینماهای پرمخاطب 
این شــهر بوده است، اما با توجه به اینکه پس 
از آن سینماهای جدیدتری تاسیس شدند، این 
سینما در حاشیه قرار گرفته و مدت زیادی است 

که در تعطیلی به سر می برد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، سینما آســیا که از آن به عنوان حافظه 
تاریخی سینمای استان یاد می شود، با پیشنهاد 
اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســامی خراسان 
رضوی، قرار بوده اســت که بــه عنوان موزه 
سینمای خراسان رضوی نام گذاری شود و مورد 
استفاده قرار گیرد، اما در کمال ناباوری در طی 
چند روز گذشــته، هنگامی که همه  نگاه ها به 
انتخابات ریاست جمهوری و شوراهای اسامی 
شــهر و روستا بوده اســت، توسط حوزه هنری 
کشــور و بدون مکاتبه و هماهنگی با اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسامی خراسان رضوی مورد 

تخریب قرار گرفته است.
مدیر امور ســینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسامی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: سینما 
آسیا متعلق به حوزه هنری بوده و برای تخریب 
باید با اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی مکاتبه 
انجام می شــده است که این اتفاق نیفتاده و در 

حال حاضر پیگیر موضوع هستیم.
ســیدحجت طباطبایی در واکنــش به تخریب 
سینما آسیا مشهد اضافه کرد: سینما آسیا متعلق 
به حوزه هنری بوده و طبق قانون مســئولان 
حوزه هنری بــرای تخریب یــا تغییر کاربری 
آن باید با اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســامی 
خراسان رضوی مکاتبه می کردند که این اتفاق 
نیفتاده اســت. ما به صورت جــدی پیگیر این 
موضوع هســتیم تا متوجه شویم دلیل تخریب 

سینما آسیا مشهد چه بوده است.
وی ادامــه داد: فعا می توانــم در رابطه با این 
اتفاق ابراز تاســف کنم، چرا که ســینما آسیا و 
ســینماهای خیابان ارگ بــه صورت کلی جزو 
هویت تاریخی و فرهنگی مشهد هستند و نباید 

این اتفاق رخ می داد. من در گذشــته پیشنهاد 
شــفاهی داده بودم که ســینما آســیا به موزه 
سینمای مشهد تبدیل شــود که این اتفاق رخ 

نداد.
مدیر امور ســینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسامی خراسان رضوی در خصوص خبرهایی 

که مبنی بر تخریب ســینما قدس نیز شــنیده 
می شود، خاطرنشــان کرد: سینما قدس مشهد 
را نیز حوزه هنری واگــذار کرده و به  جای آن 
می خواهد ســینمای مهر کوهسنگی را تاسیس 
کند. البته فروش ســینما قــدس مورد بحث و 
مسئله است، اما چون ســینما مهر کوهسنگی 
قرار اســت جایگزین آن شــود، قابل تحمل تر 
است. گفتنی است که شرایط سینما آسیا اما به 

این صورت نیست.
سینما آسیا در اختیار حوزه هنری کشور بود

حسن پهلوانی، مدیر امور سینمایی حوزه هنری 
خراسان رضوی نیز در مورد تخریب سینما آسیا 
اضافه کرد: ملک ســینما آسیا در حال ریزش و 
همچنان در اختیار حوزه هنری کشور به عنوان 
مالک بوده اســت، در نتیجه این موضوع باید از 
طریق حوزه هنری تهران پیگیری شــود، چرا 
که مسئولیت آن بر عهده حوزه هنری خراسان 
رضوی نیســت و مــا به صــورت دقیق از آن 

اطاعی نداریم.

نخستین دوره کارگاه پژوهشی ـ تاریخی »یک قرن هنرهای 
تجســمی ایران« تابستان 1۴00 در موسســه »هنر فردا« 

برگزار می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
موسســه فرهنگی هنری »هنر فــردا«، کارگاه »یک قرن 
هنرهای تجســمی ایران« قرار است در ۴0 جلسه به بررسی 
تجربه ها، جریان ها و چهره های شــاخص یک قرن هنرهای 

تجسمی ایران بپردازد.
در دوره اول که مشــتمل بر 10 جلســه خواهد بود، علیرضا 
ســمیع آذر، محمود افتخاری، محمدرضا مریدی، علی اصغر 
میرزایی مهر و حســن موریزی نــژاد، تحولات هنر ایران در 

سده چهاردهم را مورد بررسی قرار می دهند.
شــرکت کنندگان در دوره اول ابتــدا، نگاهــی تحلیلــی به 

زمینه های اجتماعی و نهادی موثر بر هنر ایران از اواخر دوره 
قاجار تا حال حاضر خواهند داشــت و در ادامه مباحثی چون 
فرازها و فرودهای هنر ایران در ســده چهاردهم، جریان هنر 
سیاســی در ایران و ایدئولوژیک شدن هنر در بستر تحولات 
انقاب و ســال های جنگ، هنر دوره قاجار و هنرمندان آن، 
مکتب کمال الملک، مدرســه صنایع مستظرفه و هنرمندان 
آن، مکتب نگارگری جدید، مدرسه صنایع قدیمه و هنرمندان 
آن، ورود مدرنیســم به ایران و جریان سقاخانه ارائه خواهد 

شد.
در دوره های دوم، سوم و چهارم نیز مباحثی چون هنرمندان 
جریان ســقاخانه، پیشگامان نقاشی-خط، موج نقاشی ـ خط 
بعد از انقاب، طبیعت گرایی در نقاشی نوگرای ایران، جهان 
اشــیاء و طبیعت بی جان، رئالیســم و رئالیسم سوسیالیستی 

و اکسپرسیونیســم، پیشــگامان هنر نوگرای ایران، مروری 
بر عکاســی ایران تا حال حاضر، پیشــگامان هنر گرافیک 
و تصویرســازی مدرن، گفتمان جهانی شــدن و زمینه های 
اجتماعی و توســعه نهادی هنــر در دهه های 80 و ۹0، هنر 
معاصر، رویکردها و رســانه های نویــن، گرایش های نوین 
در نقاشــی معاصر )نئواکسپرسیونیســم، پــاپ و نئو پاپ، 
انتزاعی، مفهومی(، مجسمه ســازی معاصر،  سوررئالیســم، 
چهره های شاخص و رویکردها، عکاسی مفهومی و فتوآرت، 
هنر چیدمان، هنرمندان و رویکردهای شــاخص، پرفورمنس 
آرت، هنرمنــدان و رویکردهــای شــاخص، ویدئــو آرت، 
هنرمندان و رویکردهای شــاخص، گرایش های فمینیستی 
در هنــر معاصر، هنرمندان دیاســپورا )هنرمندان در تبعید یا 

مهاجر( و ... برای مخاطبان ارائه خواهد شد.
عاقه مندان جهت کسب اطاعات بیشتر و یا انجام ثبت نام 
 http://arttomorrow.org می توانند به نشــانی اینترنتــی

مراجعه کنند. 

دوران سیاستمداران توئیتری و هنرمندان اینستاگرامی تمام می شود؟

گفتا ز که نالیم که از ماست که بر ماست
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حوزه رسانه سلبریتی ها 
کنونــی  در فضــای 
جامعه نقشی محوری 
داشته که با رفتارهای 
تغییر کنش های  در  خود 
اولویت های  اجتماعــی، 
فکری و فرهنگی جامعه 
و... اثرگــذاری دارنــد و 
رفتارهــای  از  بخشــی 
جامعه، تابعی از رفتارهای 
این گروه اســت. اما موضوع این اســت که 
نقش سلبریتی ها در مشارکت مردم، انسجام 
اجتماعی، تغییر ســبک زندگی و ... مسائلی 
اســت که پس از آغاز پدیده »سلبریتیسم« 
شروع می شــود. متخصصان و کارشناسان 
»سلبریتیسم« را لایه دوم و پنهانی سلبریتی 
به حساب می آورند و مبدا بروز این پدیده را 
از زمانــی می دانند که این افراد پایشــان را 
خارج از دایره تخصصی خود گذاشــته و در 
متن و حاشیه اتفاقات غیر تخصصی حضور 

پیدا می کنند. 
درواقــع برای برخــی از ایــن چهره ها هر 
جایــی که کانــون توجه باشــد، آن ها هم 
یوتیوب،  توییتر،  اینســتاگرام،  دارند.  حضور 
قاب دوربین های عکاســی در جشنواره ها و 
خیلــی موقعیت های حقیقــی و مجازی که 
فرصتی خوب برای دیده شدنشــان اســت. 
در این بین جالب تر از شــهرت طلبی آنها ، 
اظهار نظر های غیــر تخصصی و موج هایی 
اســت که به راه می اندازند. برای اثبات این 
موضوع می تــوان به صــورت مصداقی به 

امثال بازیگرانی همچون بهنوش بختیاری ها 
اشــاره کرد که در مورد هرچیزی اظهار نظر 
می کنند. هرچند مســئله ورود سلبریتی ها در 
حوزه های غیرتخصصــی، »چندان موضوع 
جدیدی نیست« و بارها شاهد اظهارنظرهای 
متعددی از ســوی این افــراد در موضوعات 
مختلــف بوده ایم.در این بیــن بخش قابل 
اجتماعی  از کاربران شــبکه های  توجهــی 
حضــور ســلبریتی ها و به طور مشــخص 
بازیگــران را در موضوعــات غیرتخصصی، 
نادرســت دانســته و معتقدند که این افراد 
نباید تنها بــه دلیل جایگاه و شــهرتی که 
دارند در فضاهای دیگــری ورود پیدا کنند. 
این موضوع را می تــوان به کرات و البته به 
سادگی با خواندن کامنت ها و ری اکت ها در 
زیر پست این چهره ها در توئیتر و اینستاگرام 

و ... مشاهده کرد.
در ایــن خصوص برای روشــن تر شــدن 
فرهنگی شکل گیری  و  اجتماعی  زمینه های 
پدیده سلبریتیســم و حضور سلبریتی ها در 
عرصه هــای عمومــی به ســراغ یک روان 

شناس و تحلیلگر اجتماعی می رویم.
هیچ گروهی قدرت ساخت و نابودی 

چهره ها را ندارد
دکتر طهورا زمانی با بیان اینکه »برای اعمال 
نظر درمورد سلبریتی ها یا افراد مشهور، باید 
به بررســی کامل تاریخ بشــر بپردازیم، چرا 
که همواره افرادی بوده که معروف و توسط 
طیف گســترده یا قالب حداکثــری جامعه 
شناخته شوند« می گوید: با روی ریل افتادن 
ســینما و توســعه هنر هفتم سلبریتی ها هم 
کثــرت پیدا کردند و به مرور به ســتارگانی 

پرفروغ در میان مردم تبدیل شدند.
وی ادامه می دهد: البته هیچ گروه یا نهادی 
به تنهایی قدرت آن را ندارد که ســتاره ای را 
بسازد یا نابود کند. چهار گروه تهیه کنندگان، 
فعالیــن حوزه رســانه، افــراد جامعه و خود 
ســلبریتی ها در تبانی و رقابــت با یکدیگر 
ســلبریتی ها را به شهرت می رسانند. درواقع 
در عیــن حالی که هیچ کــدام تعیین کننده 

نیستند، ناتوان هم نیستند.
تسریع پدیده سلبریتیسم با رسانه ها

این تحلیلگــر اجتماعی با اشــاره به اینکه 
»در جامعه کنونی و با گســترش شبکه های 
مجازی کمتر اندیشــمندی اســت که منکر 
نقش ســلبریتی ها بر کلیت ســبک زندگی 
و ترجیحــات افــراد در روش زندگی کردن 
و رجحان هــای آنها در انتخاب شــیوه های 
زندگــی باشــد« تاکیــد می کنــد: البتــه 
صاحبنظــران در میزان اثرگذاری، گســتره 
و دامنه نقش ســلبریتی ها بــر تغییر نگرش 
افــراد اتفاق نظر ندارند، اما وقتی برنامه های 
تلویزیونی و رسانه ای پر مخاطب، سلبریتی ها 
را جلوی دوربین یا تیتر یک خود می آورند و 
خارج از حیطه توان، تجربه و تخصصشان با 
آن ها گفت وگو می کنند، به پدیده سلبریتیسم 
تســریع می بخشــند . بنابراین رسانه ها چه 
از نوع دیداری و چه نوشــتاری در بروز این 

پدیده، نقش بسزایی دارند.
وی ادامه می دهد: هر فرد تاثیرگذار، مشهور 
و شناخته شده ای در عرصه سیاست، اقتصاد، 
علم و فرهنگ، ســینما، موســیقی، ورزش، 
مدلینــگ و… می توانــد یک ســلبریتی 
محسوب شود. ستاره ها این سلبریتی شدن را 

مدیون رسانه ها هستند که آن ها را به مردم 
دنیا می شناســانند و البته رسانه ها هم از این 
راه هم برای خود و صاحبان صنعت و ثروت 

درآمدزایی می کنند.
جامعه را به انحطاط فکری نکشید 

دکتــر زمانــی می گویــد: با فراگیر شــدن 
شــبکه های اجتماعی به خصوص اینستاگرام 
و توئیتر و همچنین رشد صفحات شخصی، 
پدیده سلبریتیســم چند برابر شد و بستری 
را فراهم کرد تا ســلبریتی ها، آزادانه و بدون 
محدودیــت درباره همــه موضوعات، اظهار 
نظر کنند و حتی وقتــی مورد اعتراض قرار 
می گیرند، می گویند کــه »ما به عنوان یک 

شهروند عادی، حق اعتراض داریم«.
وی بــا بیان اینکه »چنیــن برخوردهایی از 
منظر علم جامعه شناســی و روان شناســی 
اجتماعــی مردود اســت« مطــرح می کند: 
موضوع اصلی این است که وقتی فردی که 
در بین توده مــردم از محبوبیت و جایگاهی 
برخوردار اســت، وقتی اظهار نظری می کند، 
از ســوی همان توده مردمی که به او اعتماد 
دارند، مورد تائید قــرار می گیرد. بنابراین از 
اظهار نظرات بدون تخصص باید به شــکل 
جدی خودداری کنند تا جامعه را به انحطاط 

فکری نکشند.
مقصر اصلی خود ما مردم هستیم 

این روان شــناس تاکید می کند: چند ســالی 
است که سلبریتی های حوزههای مختلف در 
شکل و شمایل اپوزسیون ، با اظهارنظرهای 
ســطحی و بدون آگاهی به مسائل مختلف 
ورود می کننــد. آن هــا حتــی مســئولیت 
اظهارنظرهای غلط خود را برعهده نمیگیرند 

و نمی پذیرنــد کــه در موضوع مــورد نظر 
تخصصی ندارند! به واقــع حتی پای اظهار 
نظر تحمیلیشان به جامعه هم نمی ایستند و 
در اکثر موارد بعد از مدتی نظرشــان عوض 
می شود. در حالی که با توجه به تاثیرگذاری 
که سلبریتی ها در جامعه دارند، باید بیشتر از 
ســایرین مراقب رفتار عمومی، حرف زدن و 
اظهارنظرهایشان باشند. چون همین معروف 
بــودن آنها را به گروه هــای مرجعی تبدیل 
کرده که هوادارانشــان از آنهــا تاثیرپذیری 

دارند.
وی با بیــان اینکه »مقصــر اصلی خود ما 
مردم هســتیم« تصریح می کند: وقتی یک 
سلبریتی 8 میلیون فالوور دارد یعنی خودمان 
دوست داریم که چنین آدم هایی که توانایی 
و تخصص دو کام حرف درســت و حسابی 
زدن را ندارند، دغدغه من و شــما را تعیین 

کنند. 
لزوم جامعه مبتنی بر خرد

زمانــی بــا تاکید بــر اینکه »سلبریتیســم 
خطرناک اســت« مطرح می کند: هیچ کسی 
حق اظهارنظر معنــادار و بی قاعده در حوزه 
غیر تخصصی خود را ندارد. به واقع اگر آن ها 
می خواهند کنشــی را حمایت یا تبلیغ کنند 
باید در آن زمینه از اندک تخصصی برخوردار 
باشــند  و صرف شــهرت به معنای داشتن 
صاحیت برای اظهارنظر های غیرکارشناسی 
نیســتوی در پایان تاکیــد می کند: در یک 
جامعه مبتنی بر خرد، کمتر شاهد هستیم که 
افراد درباره همه چیز به خود اجازه اظهار نظر 
بدهند چراکه تخصــص گرایی نقطه عطف 

این جوامع است.
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موافقت اصولی ایجاد کمپ گردشگری در 
شهر تاریخی ریوی خراسان شمالی صادر شد

سرپرست پایگاه میراث فرهنگی محوطه باستانی 
ریوی مانه و ســملقان در غرب خراسان شمالی 
از صــدور موافقــت اصولی بــرای ایجاد کمپ 
گردشگری در این شهر خبر داد و گفت: ایجاد آن 

موجب توسعه شهرستان خواهد شد. 
به گزارش صبح امروز، محمدجواد جعفری اظهار 
داشت: نقشه ها و برآوردهای اولیه ایجاد این کمپ 
تهیه شــده اســت و با پیگیری مالک و حمایت 

فرمانداری شهرســتان مانه و ســملقان و اداره کل میراث فرهنگی بزودی عملیات ساخت آغاز 
خواهد شد.

وی  افزود: با توجه به اهمیت  و پتانسیل های گردشگری و اشتغال زایی این محوطه تاریخی، در 
تاش هستیم تا با اجرای طرح های گردشگری همگام با فعالیت های پژوهشی، زمینه لازم برای 

جذب گردشگر و اشتغال زایی پایدار در محوطه تاریخی ریوی فراهم شود.
سرپرست پایگاه میراث فرهنگی محوطه باستانی ریوی مانه و سملقان گفت: این محوطه در سال 
13۴۶ با شماره ۷۲0 در فهرست آثار ملی به ثبت رسید و فعالیت های باستان شناسی و مرمتی از 
ســال 13۹1 آغاز شد که با توجه به ویژگی های مهم باستان شناسی آن، از سال 13۹۴ موسسه 
باستان شناســی آلمان نیز با حمایت پژوهشگاه میراث فرهنگی کشور به این پژوهش ها پیوست 

که تاکنون نیز ادامه دارد.
محوطه تاریخی ریوی در سه کیلومتری غرب شهر آشخانه و یک کیلومتری غرب روستای نجف 
از توابع شهرســتان مانه و سملقان قرار دارد. بر اساس پژوهش های باستان شناسی این محوطه 
یک استقرارگاه کهن در دشت سملقان بوده که از حدود 3500 سال قبل تاکنون مورد توجه جوامع 
بشری بوده است. مهم ترین دوران استقراری این محوطه مربوط به دوران هخامنشی، اشکانی و 

ساسانی بوده که سکونتگاهی با ویژگی های شهری بوده است.
پژوهش های باستان شناســی محوطه تاریخی ریوی به صورت مشترک بین اداره کل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری خراســان شمالی و موسسه باستان شناسی آلمان از سال 
۹1 آغاز شــده و با توجه به اهمیت علمی و گردشگری این اثر تاریخی، برنامه منظمی با عنوان 
»پروژه باستان شناسی ریوی« برای کاوش و پژوهش در این محوطه تاریخی تدوین شده است.

چشم کشاورزان خراسان شمالی به 
مناسب سازی راه های بین مزارع خشک شد

چشمشان به آسمان است که قطره ای باران بیاید 
و لب تشنه مزارعشان خیس شود تا شاید بتوانند 
مقداری بیشتر محصول درو کنند و در آستانه درو 
هم چشمشــان به مسئولان است که بیایند و راه 

ها را برای انتقال محصول مناسب سازی کنند. 
اما دو سالی است که چشــم کشاورزان خراسان 
شــمالی هم به باران و هم به مسئولان خشک 
شده، افت شــدید بارش های بهاری یک درد و 

جاده های بین مزارع درد دیگری برای کشاورزان این استان است.
حدود یک هفته ای است که برداشت محصول زارعی همچون گندم و کلزا در این استان شروع 
شــده است اما دوباره کشاورزان با مشــکل راه های بین مزارع مواجه شده اند و با آن دست و 

پنجه نرم می کنند.
کرایه های حمل محصول به دلیل وضعیت بد راه های بین مزارع سر به فلک کشیده 

است
درخشان یکی از کشاورزان شهرستان راز و جرگان در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به اینکه فصل 
برداشت گندم در شهرستان راز و جرگان آغاز شده است، گفت: ولی وضعیت راه های بین مزارع 

در این شهرستان داغون است و تردد با سختی صورت می گیرد.
وی افزود: کشاورزان برای برداشت محصولات خود با سختی فراوان بر سر زمین های خود رفت 

و آمد می کنند که این امر آن ها را خسته کرده است.
درخشان تصریح کرد: وضعیت بد راه های بین مزارع موجب شده تا کرایه ها برای حمل نیز سر 
به فلک کشــیده است و هرچقدر به مسئولان ســازمان جهاد کشاورزی اعام کرده ایم، گوش 
شنوایی وجود نداشته است.وی با طرح این سوال بیان کرد: کشاورزان امسال باید با کدام درد کنار 
بیایند؟ خشکسالی و کاهش شدید محصول یا کرایه های چندین برابر برای حمل اندک محصول 
برداشت شده؟!این کشاورز توضیح داد: در سال گذشته کمباین هر هکتار از مزارع را با ۲00 هزار 

تومان برداشت می کردند اما امسال این رقم به 500 هزار تومان رسیده است.
به گفته وی خراب بودن راه های بین مزارع و از ســوی دیگر بالا بودن قیمت ابزار لازم برای 
برداشت محصول در دستگاه هایی همچون کمباین موجب شده تا قیمت نسبت به سال گذشته 
افزایش چشم گیری داشته باشد.درخشان خاطرنشان کرد: مگر یک کشاورز امسال با این اوضاع 

خشکسالی چقدر درآمد دارد که باید این هزینه ها را نیز برای برداشت محصول پرداخت کند؟
وی تاکیدکرد: کشاورزان از یک سو برای کاهش شدید بارندگی ها ناراحت هستند، اما حال که به 
مرحله برداشت محصول رسیده اند می گویند چه خوب که امسال بارندگی های شدید و سیاب 

نداشته ایم، چراکه اوضاع این راه ها از وضعیت کنونی بدتر می شد.
وی خاطرنشان کرد: دو سالی است که مسئولان جهاد کشاورزی دست به جاده های بین مزارع 

این منطقه نزده اند.
کمباین برای برداشت محصول بر سر زمین های ما نمی رود

نجاهی یکی دیگر از کشاورزان راز و جرگانی در ادامه در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به اینکه 
دو سال است که کوچکترین اقدامی برای مناسب سازی جاده های بین مزارع نشده است، گفت: 

نه خبری از تسطیح راه ها و نه خبری از تیغ زنی است.
وی افزود: در سال های گذشته همیشه دستی به سر و روی این جاده ها کشیده می شد اما دو 
سال است که هیچ اقدامی نشده و وضعیت این راه ها آنقدر خراب است که نمی شود تردد کرد.

نجاهی ادامه داد: راه های بد بین مزارع سبب شده تا کشاورز نتواند به صورت مستقیم کامیون را 
تا مزرعه ببرد و محصول خود را برای مقصد بارگیری کند و مجبور است از تراکتورها برای انتقال 

محصول تا جاده استفاده کند.
وی اظهارکرد: در سال گذشته تراکتور برای حمل محصول 100 هزار تومان دریافت می کرد اما 
امسال 1۶0 تا 1۷0 هزار تومان دریافت می کنند و علت آن بدتر شدن وضعیت راه ها را عنوان 
می کنند.نجاهی تصریح کرد: از ســوی دیگر برای برداشت محصول از کمباین نیز نمی توانیم 
استفاده کنیم چراکه کمباین با این وضعیت راه ها بر سر زمین های کشاورزی ما نمی آید و مجبور 

هستیم دروگر را به تراکتور وصل کرده و با استفاده از دروگر محصولات خود را برداشت کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: سال گذشته در هر هکتار حدود یک و نیم تن محصول برداشت کردم اما 
امسال در هر هکتار شاید بتوانم نیم تن برداشت کنم اما آیا با فروش این مقدار از محصول می 

توانم هزینه های پرداخت کرده را جبران کنم؟
این کشاورز بیان کرد: از سال گذشته تاکنون بارها از جهاد کشاورزی درخواست کردیم تا فکری 

به حال این راه ها کند، اما اقدامی در این خصوص صورت نگرفته است.
وجود فقط 1۲8 کیلومتر راه دسترسی بین مزارع در خراسان شمالی

بهنام فر معاون برنامه ریزی سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی نیز در گفت و گو با ایسنا، 
گفت: این استان فقط 1۲8کیلومتر راه دسترسی بین مزارع دارد.

وی با اشــاره به اینکه بخش کشــاورزی یکی از مهمترین بخش های اقتصادی در این استان 
محسوب می شود، اظهارکرد: از پنج هزار کیلومتر راه دسترسی بین مزارع که باید در این استان 

ساخته شود در حال حاضر فقط 1۲8 کیلومتر احداث شده است.
وی افزود: 1۲8 کیلومتر فقط سه درصد طول راه های ذکر شده را در این استان شامل می شود.
بهنام فر ادامه داد: طبق برآورده های انجام شــده طی سال جاری، برای ساخت هر کیلومتر راه 
درسترســی بین مزارع به 500 میلیون ریال اعتبار نیاز اســت.وی تصریح کرد: شهرستان های 
کوهســتانی همچون راز و جرگان و مانه و سملقان بدترین وضعیت راه دسترسی بین مزارع را 
دارند.این مقام مســئول تاکیدکرد: اختصاص بیشتر اعتبارات به پروژه هایی همچون پروژه های 

آب موجب شده تا اعتباری برای اختصاص به این حوزه باقی نماند.
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معاون خدمات و محیط زیست شهرداری مشهد گفت: فضاآرایی شهر مشهد با کاشت سه 
میلیون بوته گل در مناطق مختلف شهری در آستانه میاد حضرت امام رضا )ع( انجام شد.به 
گزارش صبح امروز مهدی یعقوبی با بیان این مطلب افزود: به منظور زیباسازی و فضاآرایی 
شهر مشهد به مناسبت دهه فرخنده کرامت و سالروز میاد حضرت امام رضا )ع( عاوه بر 
کاشت گلهای تابستانه در معابر شهری، میادین، آیلندهای میانی بلوارها و لچکی ها، بالغ بر 
130 گلدان در محورهای اصلی شــهر جانمایی شد.وی ادامه داد: عاوه بر گلکاری سطح 
شــهر، پنج المان گل نوشته در میادین دکتر شریعتی، بسیج، فلسطین، بیت المقدس و آیلند 
میانی بلوار احمدآباد مشــهد جانمایی شده و چهار المان ترکیبی گنبد و بارگاه به همراه 10 
المان گل مناســبتی و 10 المان نوشتاری نصب شده  است.معاون خدمات و محیط زیست 

شهرداری مشهد گفت: همچنین به منظور ارائه خدمات مطلوب به زائران و مجاوران حرم مطهر رضوی، نورپردازی ویژه ای در مسیرهای 
منتهی به حرم مطهر حضرت امام رضا )ع( انجام شــده و بیش از ۲30 هزار متر ریســه های نوری نصب شــده در نقاط مختلف شهر، 
زینت بخش منظر شــبانه مشهد است.وی افزود: بیش از 150 المان نوری خورشیدی، 10۴ چراغ گوبو با طرح تبریک دهه کرامت و ۴۶ 
المان نوری »یا رضا )ع(« نیز در نقاط مختلف این شهر نصب شده  است.یعقوبی ادامه داد: 3۴ المان شمسه با ترکیب پارچه های الوان نیز 
در نقاط مختلف شهر جانمایی شده و بالغ بر هزار و 300 مورد از پرچم های الوان عرشه پل ها و میادین شاخص شهری تعویض شده است.

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــهرداری مشهد گفت: در حال حاضر عملیات 
عمرانی احداث بوستان مادر و کودک پایان یافته و این بوستان همزمان با روز ولادت 

حضرت امام رضا)ع( به بهره برداری خواهد رسید . 
به گزارش صبح امروز، خلیل الله کاظمی در این خصوص افزود: بوستان مادر و کودک 
در خیابان آزادشهر، امامت ۴۹ با همکاری شهرداری منطقه 11 و توسط سازمان عمران 

احداث شده است.
وی اضافه کرد: این بوستان با هدف ارائه خدمات به مادران، کودکان، افراد سالمند، زنان 

باردار و افراد دارای معلولیت احداث شده و اکنون آماده بهره برداری است.
معاون عمران،حمل ونقل و ترافیک شــهرداری مشــهد تصریح کرد: دربوستان مادر 

وکودک بخش های شامل زمین ورزشی، وسایل بازی، مجموعه سرگرمی و فضای استراحت مراجعان ایجاد شده است.
کاظمی با اشــاره به اینکه این بوستان همچنین مجهز به یک ســاختمان دوطبقه با خدماتی شامل سالن ورزشی کودک و مادر 
به صورت مجزا، اتاق نگهداری کودک، اتاق ســنجش سامت کودک و کافی شاپ است افزود: برای احداث بوستان مادروکودک 

بیش از ۶0 میلیارد تومان هزینه شده است .

کاشت سه میلیون بوته گل به مناسبت سالروز میلاد امام هشتم در مشهد  بهره برداری از بوستان مادر و کودک در سالروز میلاد امام رضا)ع( 

معاون استاندار خراسان رضوی اعلام کرد:

ممنوعیت صدور پایان کار برای ساختمان های مناسب سازی نشده
معاون هماهنگی عمرانی اســتاندار خراسان رضوی گفت: 
مســئولیت مناسب ســازی تمام اماکن محیط شــهری با 
شهرداری و نظام مهندسی اســت و این دو نهاد به عنوان 
کنترل و نظارت کننده  ســاختمان، باید مــوارد را پایش و 
نظارت کنند و اگر ســاختمان ها مناسب سازی نشده باشند، 

نباید پایان کار به آن ها داده شود. 
کمال الدین میرجعفریان روز گذشــته در اولین جلسه ستاد 
مناسب ســازی اســتان خراســان رضوی گفت: کمیته ای 
متشــکل از دســتگاه های مرتبط با محوریت بهزیستی و 
استفاده از ســمن های معلولین، از منطقه ی اطراف زائرسرا 
بازدید و نقایص موجود در مسیر تشرف معلولان به حرم را 
مشــخص و به دبیرخانه  ستاد مناسب سازی منعکس کنند. 
شــهرداری منطقه ی ثامن و دســتگاه های مرتبط سه ماه 
فرصــت دارند که این نقایص را مرتفع نموده و در جلســه  
آینده  ستاد که سه ماه دیگر خواهد بود گزارش رفع نقایص 

را عنوان کنند.
در این جلســه نمایندگان دســتگاه های مختلف از جمله 
بنیاد مسکن انقاب اســامی خراسان رضوی، شهرداری 
مشــهد، اداره کل راه و شهرسازی، نماینده راهداری استان 
و بهزیســتی خراســان رضوی، مطالب و مواردی را که در 
دســتور کار ســتاد بود عنوان کردنــد. موضوعات مطرح 
شــده، عدم مناسب ســازی مجتمع های رفاهی بین راهی، 
اتوبوس های بین شهری، ایستگاه های اتوبوس شرکت واحد، 
اتوبوس های درون شــهری، اماکن دولتی، ساختمان های 
اداری و مســیرهای تشرف زائرسرای معلولین در جوار حرم 
رضوی بود که از سوی دستگاه های مرتبط، گزارش هایی در 
این زمینه ها اعام گردید.همچنین مقرر شد بنیاد مسکن، 
سازمان نظام مهندسی و دانشــگاه فردوسی که در جلسه 
نماینده ای نداشتند از سوی دبیرخانه  ستاد مورد پیگیری واقع 
شده و نتیجه  پیگیری عدم حضور نمایندگان این دستگاه ها 

به دایره بازرسی استانداری اعام شود.
دستور کار اول این جلسه، ارائه  گزارش شهرداری مشهد در 
خصوص مناسب سازی ساختمان ها و اماکن دولتی و عمومی 

بود که توسط نماینده  این نهاد مطرح گردید.
نماینده شهرداری گفت: از 3۴ ســاختمان اداری در دست 
ساخت شــهرداری، در ۲۲ ساختمان موضوع مناسب سازی 
انجام شده. در دو ساختمان مناسب سازی در حال انجام است 
و در ســایر ساختمان ها هم در شرف انجام کارهای اجرایی 

است و تا شهریور ماه به پایان می رسد.
وی ادامه داد: از ساختمان های ورزشی شهرداری نیز که 13 
واحد است، 5 مورد کار مناسب سازی شان تمام شده و بقیه 
منتظر نظر مشاور طرح هستند و در بقیه  ساختمان های در 
دســت ساخت توسط شهرداری هم در حال بررسی ضوابط 

مناسب سازی هستیم.

معاون اســتاندار در پایان گزارش شــهرداری عنوان کرد: 
مســئولیت مناسب ســازی تمام اماکن محیط شــهری با 
شهرداری و نظام مهندسی اســت و این دو نهاد به عنوان 
کنترل و نظارت کننده  ســاختمان، باید مــوارد را پایش و 
نظارت کنند و اگر ســاختمان ها مناسب سازی نشده باشند، 

نباید پایان کار به آنها داده شود.
نماینده شهرداری مشهد در پاســخ گفت: مواردی را که از 
سازمان نظام مهندسی به ما گزارش می دهند بررسی کرده 
و در صورت مشــکل دار بودن ساختمان، پایان کار و پروانه 
نمی دهیم، اما در مواردی که به شهرداری منعکس نمی شود، 
مسئولیتی نداریم.معاون استاندار گفت: باید بهزیستی بررسی 
کند که اگر تخلفی از جانب شهرداری و نظام مهندسی بوده، 
پیگیری و به دبیرخانه ستاد مناسب سازی استان گزارش شود. 
گزارش نماینده بنیاد مسکن در مورد معابر و اماکن عمومی 
محدوده  طرح های هادی روســتایی، دســتور بعدی جلسه 
بود که به دلیل عدم حضور نماینده بنیاد مســکن، اجرایی 
نشد. سومین دستور کار جلســه، گزارش راه و شهرسازی 
استان در خصوص ســاختمان های اداری و اماکن عمومی 
تحت نظر این نهاد بود که گزارش نماینده این دســتگاه به 
جلسه ارائه شد.معاون استاندار در پایان گزارش نماینده راه 
و شهرســازی گفت: مناسب سازی اماکن عمومی مرتبط و 
تحت نظارت این دســتگاه که در طرح های تفصیلی دیده 
شده و همچنین ساختمان های اداری مربوط به این دستگاه، 
جزو وظایف قطعی و لاینفک شهرســازی است و اگر نظام 
مهندسی یا دیگر دستگاه های مسئول، کوتاهی کنند، باید راه 
و شهرسازی به عنوان دستگاه حاکمیتی مسئول، پاسخگوی 
عملکرد این دوایر باشد. دستور بعدی جلسه، گزارش نماینده  

راهداری استان در خصوص مجتمع های بین راهی بود.
نماینــده راهداری گفت: ۴5 مجتمع بین راهی در ســطح 
استان دایر است و 30 مجتمع نیز در حال ساخت می باشد. 
همچنین 58 واحد دیگر موافقت اصولی گرفته اند و مشغول 
انجام مراحل اداری و اجرایی ساخت مجتمع هستند. از سال 
۹۶ مناسب ســازی مجتمع های بین راهی به طور جدی در 
دســتور کار قرار گرفته و مجتمع هایی که در حال ساخت 
هستند یا موافقت اصولی گرفته اند تعهد محضری داده اند که 

مناسب سازی را انجام دهند.
وی ادامه داد: در مجتمع های دایر و قدیمی تر نیز مشکات 
مالی با توجه به مسائل یکی دو سال گذشته که کسب و کار 
آنها را تحت تأثیر قرار داده از استانداری تقاضا داریم که اگر 
ممکن اســت از بودجه زیارت به صورت تسهیات به اینها 

کمک شود که بتوانند مناسب سازی را انجام دهند.
معاون استاندار در پایان گزارش این دستگاه گفت: مسئولیت 
کار این مجتمع ها با شماست و تا زمانی که این موارد انجام 
نشود حق صدور مجوز بهره برداری برای آنها ندارید. هزینه 

مناسب سازی در مقابل سرمایه گذاری برای ساخت مجتمع 
بین راهی، عدد اندکی اســت و این اولویت بندی است که 

مشکل دارد که باید مناسب سازی در اولویت قرار گیرد.
محمد ایمانی راد، نماینده جامعه معلولین خراســان رضوی 
نیز در جلسه گفت: با بررسی که ما انجام داده ایم 80 درصد 
مجتمع های بین راهی مناسب سازی نیستند و مناسب سازی 
بقیــه هم به گونه ای اســت که مشــکاتی دارد که برای 

معلولان قابل استفاده نیستند. 
در این قسمت، معاون استاندار از بهزیستی خواست در رأس 
یک کمیته مشــترک با جامعه معلولان، راه و شهرسازی، 
راهداری و حمل و نقل جاده ای و سایر دستگاه های مرتبط 
از مجتمع ها گزارشی تهیه و نواقص به ستاد مناسب سازی 
استان اعام شود و حداکثر تا شش ماه از تاریخ ارائه گزارش، 

این نواقص به طور کامل برطرف شود.
دستور کار بعدی جلسه، گزارش شهرداری منطقه ثامن در 
مورد مسیرهای دسترسی زائرسرای معلولان در جوار حرم 
مطهر بود که توسط سرپرست معاون اجرایی این شهرداری 

ارائه شد.
قرار بود شهرداری ثامن، مشکلات را سال گذشته 

حل کند
سپس  مسعود فیروزی، سرپرست بهزیستی خراسان رضوی 
در ایــن زمینه گفت: حدود یک ســال قبل با مســئولان 
شهرداری و نظام مهندسی، از محل بازدید میدانی داشته ایم 
و شهرداری و نظام مهندسی وعده دادند که مشکات این 
مسیرها را رفع کنند، اما متأسفانه با وجود برخی کارهایی که 
انجام شده، موانع اصلی هنوز در مسیر زائرسرا به حرم باقی 
اســت. قرار بود  که این نواقص رفع و در آذر ماه گذشــته، 

مسیر افتتاح شود که هنوز نشده است.
نماینــده جامعه معلولین خراســان رضوی نیــز با نمایش 
عکس هایــی از این منطقه گفت: هفته قبــل یک بازدید 
میدانی کامل از محل داشتیم که نواقص زیادی مشاهده شد 

که ماحظه می فرمایید.
معاون استاندار و رئیس جلسه ستاد مناسب سازی استان در 
این قسمت، خواستار بازدید میدانی کمیته مشترک با جامعه 
معلولان و شهرداری و بهزیستی از منطقه و اعام نواقص 
شــد و بیان کرد: این نواقص باید ظرف سه ماه و تا جلسه 

بعدی ستاد، مرتفع گردد.
ایستگاه های اتوبوس با حضور نماینده معلولان، 

مناسب سازی شود
در ادامه جلسه نوبت به ارائه گزارش اتوبوسرانی از سایبان ها، 
ایستگاه های شرکت واحد، دسترسی ها، رمپ ها و پهلوگیری 
اتوبوس ها رســید. نماینده این ســازمان گفت: مسیرهای 
بی آرتی مناسب سازی شده و مشکلی ندارند. در سایبان ها به 
خاطر محیط اطراف، مشکاتی داریم که مانع مناسب سازی 

می شود و شهرداری یا اشخاص، باید مسیر را متناسب کنند. 
500 سایبان همتراز پیاده رو شده که این کار ادامه دارد.

وی گفت: به خاطر قدیمی بودن بیشــتر اتوبوس ها، امکان 
تغییــر در ســاختار آنها نیســت و این مطلــب، مانعی در 

مناسب سازی آنها است.
نماینده جامعه معلولین در این قسمت، گزارش تصویری از 
سایبان ها و ایستگاه های اتوبوس شرکت واحد ارائه کرد که 

مناسب سازی نشده اند.
معاون اســتاندار و رئیس جلســه از اتوبوسرانی خواست در 
مناسب سازی ایستگاه های اتوبوس، نماینده جامعه معلولان 
حضور داشته باشد و مناسب سازی سایبان ها و ایستگاه ها به 

تأیید نماینده  این تشکل برسد.
هیچ ساختمانی در هیچ جای شهر نباید بدون مجوز 

شهرداری ساخته شود
در ادامه جلســه، قرار بود گزارش دانشگاه فردوسی درباره 
گنجانده شدن مفاد ضوابط مناسب سازی ساختمان در مواد 
درسی رشته های مرتبط ارائه شود که به دلیل نبود نماینده 

دانشگاه فردوسی در جلسه، اجرایی نشد.
معاون استاندار در پایان جلسه تصریح کرد: هیچ ساختمانی 
در هیچ جای شــهر بدون پروانه و پایان کار نباید ســاخته 
شــود و اگر دســتگاه یا نهادی این کار را انجام دهد قطعا 
تخلف کرده و باید با شــکایت شهرداری، در مجامع قانونی 

پاسخگو باشد.
میرجعفریان تأکیــد کرد: دفتر فنی اســتانداری را موظف 
می کنیم که اگر دستگاهی چنین اقدامی انجام داده به عنوان 
تخلف، برخورد شود و پایان کار به این ساختمان داده نشود 

و شهرداری هم در این زمینه مسئولیت دارد.
وی خاطر نشــان کرد: جامعه  هدف این ستاد که معلولان 
هســتند دارای حقوق شهروندی هستند که باید به صورت 
ویژه دیده شــود و تکلیف دســتگاه ها از دو جنبه  قانونی و 
انسانی باید مورد توجه مدیران اجرایی قرار گیرد. تصمیمات 
و مصوبات این جلسه باید حتما اجرایی شوند و ارزیابی ادارات 
کل استان در عملکرد سالانه، بر اساس اجرای این مصوبات 
صورت می گیرد. اگر خروجی این جلســات منجر به عمل 

نشود در ارزیابی ادارات مرتبط، تأثیر منفی می گذارد.
وی همچنین در مورد جلسات کمیته های مناسب سازی در 
شهرستان ها گفت: فرمانداری ها موظفند این جلسات را به 
صورت ماهانه برگزار و نتایج اجــرای مصوبات و کارهای 

انجام شده را به دبیرخانه ستاد استان منعکس نمایند.
وی همچنین راه و شهرســازی و بنیاد مســکن را مکلف 
کرد که در تعیین ضوابط مناسب ســازی در شهر و روستا و 
بومی کردن این موارد، طبق وظایف و مصوبات قانونی تعیین 

شده توسط ستاد مناسب سازی عمل کنند.

همکاری موثر شرکت ملی پخش فرآروده های نفتی استان در اجرای برنامه های 
حوزه سوخت مرزی سازمان همیاری 

مدیرعامل سازمان همیاری  شهرداریهای خراسان رضوی در 
دیدار با مدیر منطقه خراسان رضوی شرکت ملی پخش فرآروده 
های نفتی استان بر همکاری سازنده و موثر این نهاد در اجرای 
طرح ها و برنامه های سازمان همیاری در حوزه سوخت مرزی 

و شهرک انرژی دوغارون تاکید کرد.
به گزارش صبح امروز به نقل از روابط عمومی سازمان همیاری 
شهرداری های خراســان رضوی، محمد سنجری در دیدار با 
علی اصغراصغری مدیر شــرکت ملی پخش فــرآورده های 
نفتی منطقه خراســان رضوی که با همراهی حمیدرضا وفادار 

مدیرعامل شرکت پایانه های انرژی دوغارون برگزار شد گفت: 
از همراهی ها و همکاریهای شرکت نفت با سازمان همیاری در 
حوزه عرضه و صادرات سوخت مرزی و همچنین طرح های در 

حال اجرای در مرز دوغارون قدردانی کرد.
وی بااشاره به برنامه های سازمان همیاری در حوزه انرژی در 
ســال جاری افزود: عاوه بر اقدامــات در حال انجام در حوزه 
عرضه ســوخت در مرز، اقدامات اولیه خوبی در جهت اجرای 
پروژه شهرک انرژی در دوغارون انجام گرفته که امیداوریم در 
ادامه نیز با کمک و حمایت مدیریت منطقه خراســان رضوی 

شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی شاهد بهره برداری از 
بخش های مختلف این پروژه و تحقق آثار و نتایج مطلوب آن 

در منطقه باشیم.
مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه خراسان 
رضوی ضمن قدردانی از اقدامات ســازمان همیاری در حوزه 
ســوخت و فرآورده های نفتی در استان و کسب رتبه نخست 
سازمان همیاری در عرضه سوخت مرزی ادامه داد: تاش های 
سازمان همیاری در حوزه فروش مرزی کمک شایانی به اقتصاد 
کشــور و کاهش محسوس قاچاق فرآورده های نفتی از مرز و 

... کرده است.
علی اصغر اصغری برنامه های در دست اجرای سازمان همیاری 
در حوزه احداث شــهرک انرژی و عرضــه فرآورده های نفتی 
اقداماتی موثر در جهت تســهیل و سرعت بخشیدن و  تقویت 
ایمن سازی ارائه خدمات در حوزه حمل و نقل و انتقال سوخت 
مرزی عنوان کرد و ادامه داد: آمادگی داریم تا هر گونه همکاری 
ممکــن را در جهت اجــرای طرح ها وبرنامه های ســازمان 
همیاری در حوزه ســوخت و بهره برداری از شهرک انرژی با 

این نهادداشته باشیم.
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فدراسیون فوتبال ایران پیگیر تغییرات 
رنکینگ شد

ــی  ــه نهای ــر در ســیدبندی مرحل ــری تغیی ــه پیگی ــم ب ــران تصمی ــال ای فدراســیون فوتب
ــاره آســیا شــد. ــی در ق ــی جــام جهان انتخاب

فدراســیون جهانــی فوتبــال در اقدامــی غیــر منتظــره و بــر خــاف اعــام قبلــی خــود 
ــه  ــا ســیدبندی بازی هــای مرحل ــه انتشــار رنکینــگ تیم هــای آســیایی کــرد ت ــدام ب اق

نهایــی انتخابــی جــام جهانــی ۲0۲۲ قطــر را در قــاره کهــن دســتخوش تغییــر کنــد.
ــه درخواســت  ــارات ک ــال عربســتان و ام ــای فوتب ــا تیم ه ــن موضــوع ســبب شــد ت ای
میزبانــی ایــن بازی هــا را نیــز بــا توجــه بــه شــیوع جهانــی کرونــا بــه AFC داده بودنــد 
ــی  ــود. اتفاق ــی ش ــا منتف ــتقیم آنه ــازی مس ــال ب ــد و احتم ــرار گیرن ــدان ق ــک گل در ی
ــارات و  ــه ام ــش داد چراک ــا را افزای ــی آنه ــا و AFC از میزبان ــت فیف ــائبه حمای ــه ش ک
ــه و بازی هــا  ــرار گرفت ــی در دو گــروه ق ــه راحت ــد ب عربســتان ســعودی دیگــر می توانن

ــد. ــی کنن را در صــورت متمرکــز شــدن میزبان
ــا  ــد ت ــانه ها ش ــری رس ــث پیگی ــوص باع ــن خص ــده در ای ــود آم ــه وج ــرات ب تغیی
ــیون  ــس فدراس ــد. رئی ــب کن ــود جل ــه خ ــز ب ــادم را نی ــزی خ ــهاب الدین عزی ــر ش نظ
فوتبــال از کمیتــه بین الملــل خواســت تــا بــا ارســال نامه هــای جداگانــه بــه نهادهــای 
ــاره پاســخ بگیــرد. بین المللــی فوتبــال پیگیــر ایــن تغییــرات شــده و از فیفــا در ایــن ب

سه بازی سخت تیم ملی والیبال ایران در 
هفته پایانی

ــا ســه  ــگ ملت ه ــی مســابقات لی ــه مقدمات ــی مرحل ــه پایان ــال در هفت ــی والیب ــم مل تی
دیــدار ســخت مقابــل تیم هــای قدرتمنــد فرانســه، لهســتان و آرژانتیــن خواهــد داشــت.

ــه مقدماتــی ســومین  ــه گــزارش مهــر، تیــم ملــی والیبــال در آخریــن هفتــه از مرحل ب
ــد  ــود خواه ــد خ ــان قدرتمن ــا حریف ــختی ب ــت س ــا رقاب ــگ ملت ه ــابقات لی دوره مس

داشــت.
ــا 5 پیــروزی و 18 امتیــاز  ملــی پوشــان والیبــال ایــران کــه در پایــان هفتــه چهــارم ب
ــردا دوشــنبه از ســاعت 15:30  ــد ف ــرار گرفتن ــدی ق ــگاه یازدهــم جــدول رده بن در جای
مقابــل تیــم قدرتمنــد فرانســه صــف آرایــی خواهنــد کــرد. فرانســه بــا 8 پیــروزی و ۲۶ 
امتیــاز در مــکان پنجــم جــدول رده بنــدی قــرار دارد و بــرای صعــود بــه جمــع چهــار 

تیــم نهایــی تمــام تــاش خــود را بــه کار خواهــد بســت.
تیــم ملــی لهســتان دومیــن حریــف ایــران در هفتــه پنجــم، بــا 10 پیــروزی و 30 امتیــاز 
ــن« در  ــاگردان »هنی ــرار دارد. ش ــدی ق ــدول رده بن ــکان دوم ج ــل در م ــس از برزی پ
لهســتان همیشــه بــا ملــی پوشــان ایــران کُــری داشــته اند و ایــن بــازی بــا توجــه بــه 
همگروهــی دو تیــم در مرحلــه مقدماتــی المپیــک از حساســیت بالایــی برخــوردار اســت.

و آخریــن حریــف ایــران در مســابقات تیــم ملــی آرژانتیــن اســت؛ آرژانتینــی کــه شــروع 
ــای  ــه روزه ــدن ب ــک ش ــان و نزدی ــت زم ــا گذش ــا ب ــت ام ــابقات نداش ــی در مس خوب
ــاز  ــروزی و 1۷ امتی ــا ۶ پی ــن ب ــش گذاشــت. آرژانتی ــه نمای ــری ب ــی عملکــرد بهت پایان

ــرار دارد. ــدی ق ــگاه هشــتم جــدول رده بن ــران در جای ــر از ای بالات
در پایــان مرحلــه مقدماتــی مســابقات بــر خــاف ادوار گذشــته فقــط ۴ تیــم بــه مرحلــه 
ــت  ــا یکدیگــر رقاب ــی ب ــوان قهرمان ــرای کســب عن ــا ب ــد کــرد ت نهایــی صعــود خواهن

کننــد.

قلعه نویی برای ماندن در گل گهر تا دو 
سال آینده به توافق رسید

ــا امیــر قلعــه نویــی ســرمربی تیــم فوتبــال  باشــگاه گل گهــر ســیرجان اعــام کــرد ب
ایــن باشــگاه بــرای تمدیــد قــراردادش تــا دو ســال آینــده بــه توافــق رســیده اســت.

ــروز و در نشســت  ــح ام ــر ســیرجان، صب ــی باشــگاه گل گه ــط عموم ــزارش رواب ــه گ ب
امیــر قلعه نویــی بــا اعضــای هیئــت مدیــره و مدیرعامــل باشــگاه گل گهــر ســیرجان، دو 

طــرف بــرای ادامــه همــکاری بــه توافــق رســیدند.
ــم  ــش روی تی ــای پی ــورد برنامه ه ــر در م ــث و تبادل نظ ــن بح ــه ضم ــن جلس در ای
ــی  ــز امیرقلعه نوی ــده نی ــل آین ــا در دو فص ــد ت ــق ش ــیرجان، تواف ــر س ــال گل گه فوتب
ــگاه و  ــل باش ــورت تمای ــه در ص ــن اینک ــد. ضم ــی بمان ــا باق ــرمربی گل گهری ه س
ــود. ــد ب ــز خواه ــد نی ــل تمدی ــق قاب ــن تواف ــکاری، ای ــه هم ــرای ادام ــم ب ســرمربی تی

برگزاری افتتاحیه المپیک توکیو با حضور ۲۰ 
هزار تماشاگر

ــای  ــور در بازی ه ــرای حض ــی ب ــاگران داخل ــت تماش ــورد وضعی ــوز در م ــه هن ــر چ اگ
المپیــک تصمیــم نهایــی اتخــاذ نشــده امــا طــرح برگــزاری مراســم افتتاحیــه ایــن بــازی 

هــا بــا حضــور ۲0 هــزار تماشــاگر در حــال بررســی اســت.
 پیــش از ایــن برگزارکننــدگان بــازی هــای المپیــک توکیــو در مــورد حــذف تماشــاگران 
خارجــی از ایــن دوره بــه جمــع بنــدی رســیدند امــا ایــن تصمیــم در مــورد تماشــاگران 

داخلــی هنــوز نهایــی نشــده اســت.
در همیــن رابطــه قــرار اســت پنــج نهــاد برگــزار کننــده بازی هــا از جملــه دولــت هــای 
ــورد  ــنبه در م ــک روز دوش ــی المپی ــن الملل ــه بی ــو و کمیت ــن و توکی کانشــهرهای ژاپ
مجــاز بــودن تعــداد تماشــاگران در ســالن های محــل برگــزاری ایــن بــازی هــا تصمیــم 

گیــری کننــد.
ایــن در حالــی اســت کــه بنــا بــه ادعــای ســایت kyodo news برگزارکننــدگان بــازی 
ــاگر در  ــزار تماش ــور ۲0 ه ــردن حض ــاز ک ــی مج ــال بررس ــو در ح ــای ۲0۲0 توکی ه
اســتادیوم ملــی توکیــو و بــرای برگــزاری مراســم افتتاحیــه ایــن بــازی هــا هســتند. ایــن 
تعــداد شــامل مقامــات و عمــوم مردمــی اســت کــه بلیــت ورود بــه اســتادیوم و شــرکت 
در مراســم را دارا هســتند. البتــه قــرار اســت بــرای مقامــات حاضــر در مراســم جایگاهــی 

جداگانــه و ویــژه در نظــر گرفتــه اســت.
ــو  ــای ۲0۲0 توکی ــازی ه ــدگان ب ــزار کنن ــن و برگ ــت ژاپ ــه دول ــورت اینک ــر ص در ه
ــک  ــش رو - المپی ــداد پی ــه هــر دو روی ــرای افتتاحی ــن سیاســت ب در حــال بررســی ای
و پارالمپیــک - هســتند بــه خصــوص اینکــه دولــت ژاپــن اینگونــه اعــام کــرده کــه 

ــه مــی دهــد. ــرای افتتاحی ــر 10 هــزار تماشــاگر را ب اجــازه حضــور حداکث
ــاگران  ــا حضــور تماش ــا ب ــازی ه ــزاری ب ــه برگ ــن »یوشــیهیده« نســبت ب ــش از ای پی
)داخلــی( ابــراز امیــدواری کــرده بــود در حالــی کــه متخصصــان پزشــکی ابــراز نگرانــی 
کــرده انــد کــه مجــاز کــردن حضــور تماشــاگران در محــل برگــزاری بــازی هــا وضعیت 

ویــروس کرونــا را بدتــر خواهــد کــرد.
ســی و دومیــن دوره بــازی هــای المپیــک طــی روزهــای اول تــا 1۷ مردادمــاه برگــزار 

مــی شــود.

مددی:»نخواستم تجربه ویلموتس تکرار شود«

مجیدی توهم توطئه را کنار بگذارد!
احمد مددی مدیرعامل باشــگاه استقال در واکنش به 
اظهارات روز گذشته فرهاد مجیدی، به سرمربی استقال 
حمله کرد و از او خواست رفتارهای »بی ثبات و ناپایدار« 

را اصاح کند و دست از توهم توطئه بردارد!
به گزارش مهر، روز گذشــته فرهاد مجیــدی انتقادات 
تندی از وزارت ورزش و احمد مددی مدیرعامل باشــگاه 
اســتقال انجام داد که مددی امــروز در واکنش به این 
انتقادات، صحبتهایی مطرح کرد که شــرح آن را در زیر 

می خوانیم.
از بی انصافی فرهاد مجیدی تعجب می کنم

در ابتدا باید بگویم که متأسفانه از سکوت و صبوری من 
سوءاســتفاده شده است و به همین دلیل مجبورم به بیان 
این مطالب بپــردازم. از بی انصافی آقای مجیدی تعجب 
می کنم. همه ما عضو خانواده بزرگ اســتقال هســتیم 
و برای اعتای آن تاش می کنیــم. مجیدی باید بداند 

هیچکس بزرگتر از استقال نیست.
نخواستم تجربه ویلموتس در استقلال تکرار شود

با وجود اینکــه آمدن گابریل پین به ایــران در تضاد با 
قوانیــن داخلی اســت، اما با تمهیداتی تــاش کردم تا 
قرارداد ســال بعد را برای ایشــان تنظیم کنیم. از سوی 
امور بین الملل باشگاه قرارداد پین را برای مجیدی ارسال 
کردیم تا برای او ارسال کنند. بنده از بهترین وکا جهت 
ویرایش و اصاح این قرارداد اســتفاده کردم تا ماجرای 
ویلموتس ها تکرار نشود. در بحث قرارداد خارجی، منافع 
ملی و باشگاه استقال برای من از همه چیز مهمتر است 
و من زیر بار مسائل خاف قانون مثل پرداخت مالیات از 

سوی باشگاه، حق ایجنت و ... نمی روم.
عدم شکایت به CAS پیشنهاد ما بود

درباره شــکایت نکردن پین به CAS هم ما پیشنهادمان 
را دادیم و این بند را در قرارداد گذاشــتیم. در حال حاضر 
منتظر هســتیم اگر آقای پین نظری دارد به ما بگوید و 
نسخه نهایی را ویرایش کنیم. اصاً مذاکره یعنی همین 
که روی بندهای مختلف بحث کنیم و به اجماع برسیم.

مجیدی ناپایدار و بی ثبات است
هیچکــس حق ندارد دیگــری را ناعادلانه قضاوت کند. 
رفتارهای آقای مجیدی ناپایدار و بی ثبات است و باید این 
رویه اصاح شــود. مجیدی همه را مورد عتاب و توهین 
قرار می دهد، در حالی که ایشــان در جایگاه سرمربی تیم 
باید مراقب رفتارهایش باشد. آقای مجیدی توهم توطئه 
را کنار بگذارد و به فکر تیم باشد. با توهین و سفسطه به 
هیچ تیمی امتیاز نمی دهند و ایشان برای توجیه نتایج تیم 

راه دیگری غیر از توهین و تهمت را انتخاب کند.
بدهی های ۱۰ سال گذشته را داده ام

کارگزار باشگاه اســتقال به همه تعهداتش عمل کرده 
اســت و من از آقای میری بی نهایت تشکر می کنم، اما 
مردم بدانند مشــکات و چالش های باشــگاه، ریشه ای 
10 ســاله دارد. برای مجوز حرفه ای ســازی و حضور در 
لیگ قهرمانان آســیا مجبور شــدم بدهی های 10 ساله 
را پرداخت کنم. باورتان می شــود طلب بازیکنانی چون 

پژمــان منتظری، مجتبی جبــاری و خیلی های دیگر که 
بالغ بر ۶0 نفر بوده اند، تا دوره من باقی مانده بود و ما آن 

را پرداخت کردیم.
همچنین بدهی های سنگین دلاری به مربیان و بازیکنان 
خارجی مربوط به ســال های گذشته و پرونده های قطعی 
شــده فیفا را پرداخت کــردم. پرونده هایی مثل شــفر، 
جپاروف، پاختاکور، بودورف، بوایشتا، کولی و ... که پنجره 
استقال را باز نگه دارم. هرچند هم اکنون به خاطر بدهی 
به میلیچیچ )دســتیار مجیدی در فصل گذشته( پنجره ما 
بسته اســت، ولی قطعاً تا زمان نقل وانتقالات مطالبات او 
را هــم پرداخت خواهم کرد. پرداخــت بدهی ها واجب و 
ضروری بود. اگر بدهی هــا را نمی دادیم، هم پنجره مان 
بســته می ماند و هم مجوز حضور در لیگ قهرمانان آسیا 

را دریافت نمی کردیم.
در حال ساخت زیرساخت قوی برای استقلال هستیم

در یک و نیم ســال گذشــته جملگی کارگزاران باشگاه، 
اســتقال را بدهکار و مقروض کرده اند و سهم استقال 
از درآمدسازی صفر بوده است، اما الان کارگزاری داریم 
که برای باشــگاه درآمدزایی کرده است. ما در حال ایجاد 
زیرساختی قوی برای استقال و درآمدهای پایدار هستیم 
و به دنبال شوآف، ظاهرسازی و فریب هواداران نیستیم.

وارث ناکارآمدی و بدهی های گذشته ام
من وارث ناکارآمدی ها و بدهی های گذشــته بوده ام. چاه 
بدهی های اســتقال ویل و عمیق اســت و تنها حاصل 
بمب های مدیران گذشته، خرابی و ویرانی برای استقال 
بوده است. برخی مدیران گذشته به خود زحمت پرداخت 
جزئی ترین هزینه هــا را هم نداده اند و ایــن هزینه ها با 

شکایت طرف مقابل، الان چندین برابر شده است.
برخی از افراد دوســت دارند به جای حل مشــکات به 
صورت ریشــه ای، شــو بازی کرده و پول پاشــی کنند، 
درحالی که قطعاً این رفتارهای سطحی دردی از دردها را 
دوا نمی کند. اشــکال من این است که بدون هیاهو کارم 

را می کنم و حاشیه ندارم.
میانگین دریافتی های امسال ۵۰ درصد است

بخش اعظم طلب بازیکنان فصل قبل که به یک مطالبه 
و چالش جدی برای بازیکنان تبدیل شــده بود، پرداخت 
شد و میانگین پرداختی قراردادهای امسال نیز 50 درصد 
اســت. اگر رفتارها تغییر کند و همه به فکر کار حرفه ای 
خود و موفقیت تیم باشند، بی تردید مشکات حل خواهد 
شد، اما تحریک کنندگان بدانند روسیاهی در انتظارشان 

خواهد بود.
مشکل مرادمند شخصی است ربطی به باشگاه ندارد

درباره مرادمند باید بگویم که ایشان چک رضایت نامه اش 
را که مشــاور محترم هیئت مدیره داده است، نقد کرده  
و چک شــخصی اش را به باشــگاه پدیده داده است. به 
عبارت دیگر چک برگشتی آقای مرادمند شخصی است و 
ربطی به باشگاه ندارد. ایشان عاوه بر چک رضایت نامه 
که باید به پدیده مــی داد، 5۷ درصد از قراردادش را هم 

دریافت کرده است.
مبالغ دریافتی مظاهری و اسماعیلی

رشــید مظاهری بدون احتســاب رأی کمیته انضباطی 
باشــگاه، بیش از 55 درصــد دریافتی از قــرارداد قابل 
توجهش داشته است و فرشید اسماعیلی فارغ از پولی که 
از مشــاور محترم هیئت مدیره پیش از فصل گرفته، 3۷ 
درصد از مبلغ قراردادش را هم گرفته اســت. در صورت 
لزوم، لیســت کامل رقم قرارداد و پرداختی به بازیکنان 

منتشر خواهد شد تا مردم و هواداران قضاوت کنند.
میلیچ دنبال قرارداد ترکمنچای است

میلیچ به همراه وکیلش قرارداد ترکمانچای را به استقال 
پیشنهاد و قرارداد قبلی را به قرارداد پیشنهادیش ربط داده 
اســت. شک ندارم چون دســت به نوتیسش عالی است، 
اگر قراردادش امضا شــود، خسارت میلیون دلاری برای 
استقال رقم می خورد. من زیر بار چنین چیزی نمی روم.
حتــی یکی از اعضای هیئت مدیره هــم بر ترکمانچای 

بودن قرارداد پیشنهادی میلیچ صحه گذاشت. دلیل اصرار 
عده ای به تمدید قرارداد میلیچ، ناآگاه بودن شان از قرارداد 

است.
اخیــراً هم گفته اند که پول MRI میلیچ را نداده ایم. خوب 
مگر شــما فاکتوری ارائه کرده اید و ما پرداخت نکردیم؟ 
در ضمن همــه اطاع دارند که در بیش از یک ماه اخیر 
و به دلیل اتفاقی که برای رئیس هیئت مدیره افتاد، کلیه 
حساب های باشــگاه به دلیل نبود امضای دوم با مشکل 

مواجه شد که به تازگی این موضوع مرتفع شده است.
نمک بر زخم استقلال نپاشید

همه آقایان دوســتدار استقال باید سهم خویش در حل 
مشکات را ادا کنند و کمک حال این تیم مردمی باشند. 
کمترین انتظار و توقع این است که اگر کمک نمی کنند، 

نمک بر زخم های استقال نپاشند.
من با کارگزار محترم قرار بود جلســه ای داشته باشم تا 
پول جدیدی خارج از تعهد کارگزار به تیم تزریق شــود، 
ولی پست اینستاگرامی مجیدی، همه برنامه ریزی ها را به 
هم زد. ســرمایه گذار از فضای پرحاشیه و تهمت گریزان 

است.
مجیدی بین مربیگری و حاشیه یکی را انتخاب کند

آقــای مجیدی باید بین کار فنی و پرداختن به حواشــی 
یکی را انتخاب کند. این رفتارها قطعاً به استقال ضربه 
می زند. در این مدت صبوری کردم و در صورت ادامه این 
فضا، از طریق ابزارهای انضباطی باشگاه برخورد قانونی 
می کنم. نه من، بلکه هیچ مدیرعاملی تحمل سیاه نمایی 

شرایط از سوی مجموعه خودش را ندارد.
پاداش ها را به موقع دادیم

در عربستان به موقع پاداش هر برد را دادیم. هم دلاری 
پاداش دادیم و هم ریالی. پاداش صعود را هم به مجموعه 
تیم دادیم، ولی حتی ایــن کار را هم عده ای می خواهند 
نادیده بگیرند و اخیراً دیده ام که نوشــته اند تیم ما پاداش 
آسیایی نگرفته است. تیم ما هم بابت هر پیروزی پاداش 
گرفت و هم بابت صعود. نقش کارگزار محترم در پرداخت 

پاداش ها غیرقابل انکار است.
اینستاگرام جای خوبی برای حل مشکل نیست

روزی که فرهاد مجیدی را به عنوان ســرمربی استقال 
با وجــود مخالفت برخی ها انتخاب کــردم، گفتم تا آخر 
حمایتــش می کنم و درِ اتاق من همیشــه به روی او باز 
اســت. آقای مجیدی هر وقت بخواهــد می توانیم با هم 
بنشینیم و با صحبت، سوءتفاهمات و مشکات را برطرف 
کنیم. مطمئناً فضای اینســتاگرام جای خوبی برای حل 
مشکات نیست و اگر به حرف زدن باشد، من هم حرف 

برای گفتن زیاد دارم.
از کانال های حاشیه ساز شکایت کردیم

شــکایت از برخی افراد و کانال های حاشیه ســاز در حال 
حاضر در دادســرای فرهنگ و رسانه تعیین شعبه شده و 
به زودی با عوامل هتاک، حاشیه ســاز و دروغ پردازی که 
اذهان هواداران را به بــازی می گیرند و آنان را نگران و 

سرخورده می کنند، برخورد قضایی خواهد شد.

چهارمین قهرمانی متوالی سرخ پوشان در سوپرجام

سوپرجام در دستان سوپرتیم
تیم فوتبال پرسپولیس با برتری برابر تراکتور، قهرمان سوپرجام 

فوتبال ایران شد.
به گزارش ایسنا، دو تیم فوتبال پرسپولیس و تراکتور در چارچوب 
دیدار سوپرجام فوتبال ایران از ساعت 1۹:50 در ورزشگاه آزادی 
به مصاف هم رفتند که این دیدار در پایان با برتری یک بر صفر 
پرسپولیس همراه شد تا شاگردان گل محمدی برای چهارمین بار 

قهرمان سوپرجام فوتبال ایران شوند.
تک گل این دیدار را عیسی آل کثیر به ثمر رساند.

نیمه اول
پرسپولیس بازی را هجومی تر از حریف آغاز کرد و سعی کرد و 
با فرار از جناحین و به خصوص از سمت چپ، دروازه حریف را 
تهدید کند. نخستین موقعیت جدی بازی در دقیقه 10 رخ داد که 
فرار ترابی از سمت چپ با پاس در عرض و خطرناک این بازیکن 
همراه شد که مدافعین تراکتور توپ را دفع کردند. در دقیقه 1۶ و 
روی اشتباه مدافع و دروازه بان پرسپولیس، تراکتور می توانست به 
گل برسد اما ضربه نریمان جهان از کنار دروازه به بیرون رفت. دو 
دقیقه بعد این نوراللهی بود که با شوتی سنگین دروازه اخباری را 

تهدید کرد اما واکنش این دروازه بان توپ را به کرنر فرستاد. پس 
از این توپ، این بازیکنان تراکتور بودند که برای دقایقی توپ و 
میدان را در اختیار گرفتند و حتی می توانستند در دقیقه ۲۲ به گل 
برسند اما شوت محکم بوحمدان به شکلی خطرناک از بالای 

دروازه به بیرون رفت.
بازی در اواسط نیمه نخست با سرعت بالایی دنبال می شد و دو 
تیم دائم به محوطه جریمه یکدیگر نزدیک می شدند اما بی دقتی 
وقت  از  پس  می شد.  موقعیت سازی  از  مانع  آخر  پاس های  در 
استراحتی که داور به خاطر گرمای هوا در دقیقه 30 به دو تیم داد، 

بازی آرام تر دنبال شد و سرعت بازی کاسته شد.
در 15 دقیقه پایانی نیمه اول، توپ و میدان دست شاگردان گل 
محمدی بود اما پرسپولیسی ها با وجود نزدیک شدن به محوطه 
دروازه  روی  فرصت های خطرناک  ایجاد  توان  تراکتور،  جریمه 
تراکتور نداشتند تا بازی با تساوی بدون گل در این نیمه پایان 

یابد.
نیمه دوم

پرسپولیس باز هم بازی را هجومی تر آغاز کرد و سعی کرد با 

پایه ریزی حمات مختلف به گل اول دست پیدا کند. حرکت 
ترکیبی بازیکنان پرسپولیس در دقیقه 51 توپ را به آل کثیر رساند 
و ضربه این بازیکن را اخباری برگشت داد. یک دقیقه بعد این 
تراکتور بود که می توانست توسط حرکت نریمان جهان و ضربه 
خطرناک تیکدری به گل برسد اما ضربه این بازیکن به شکلی 

خطرناک از کنار دروازه به بیرون رفت.
حمات پرسپولیس سرانجام در دقیقه ۶0 جواب داد و آن ها به 
گل اول دست پیدا کردند. دفع توپ مدافع پرسپولیس، توپ را به 
عالیشاه رساند تا او با پاسی زیبا، آل کثیر را صاحب توپ کند و 
مهاجم پرسپولیس پس از عبور از خانزاده، با ضربه بغل پا دروازه 
اخباری را باز کرد و پرسپولیس را پیش انداخت. پس از این گل 
بازی متعادل دنبال شد و در 15 دقیقه بعدی اتفاق خاصی روی 
دروازه ها نیافتاد و تنها محمد قادری در دقیقه ۷۲ با کارت زرد 
داور جریمه شد. همچنین یحیی گل محمدی با به زمین فرستادن 
مغانلو عبدی به زمین، خط حمله خود را تازه نفس کرد. خطیبی 
نیز با دو تعویض در دقیقه ۷۴، تغییراتی را در آرایش تیم خود داد.
داور در دقیقه ۷5 و همانند نیمه نخست، وقت استراحتی را به 

دو تیم داد. بافاصله پس از وقت استراحت، مهدی تیکدری با 
حرکتی غیر ورزشی، بدون توپ و با مشت به سینه سعید آقایی زد 

تا تراکتور 10 نفره به کار خود ادامه دهد.
با  پرسپولیسی ها  و  می کرد  حمله  تراکتور  پایانی  دقیقه  در 10 
ضدحمله دروازه حریف را تهدید می کردند و حتی می توانستند 
در دقیقه 85 توسط عبدی به گل برسند اما اخباری مانع از این 

کار شد.
سرانجام با سوت صفایی، پرسپولیس توانست با برتری یک بر 

صفر، قهرمان سوپرجام ایران شود.
ترکیب پرسپولیس: حامدلک، سید جال حسینی، حسین کنعانی، 
مهدی شیری، سعید آقایی، احمد نوراللهی، میاد سرلک، احسان 
پهلوان، مهدی ترابی، عیسی آل کثیر)۷1- شهریار مغانلو(، امید 

عالیشاه)۷1- مهدی عبدی(.
ترکیب تراکتور: محمدرضا اخباری، هادی محمدی، محمدرضا 
ایمانی(،  اکبر  تیموری)۷۴-  میثم  فخرالدینی،  میاد  خانزاده، 
علی  قادری)۷۴-  محمد  بوحمدان،  حمید  رزاق پور،  ابوالفضل 
فتحی(، سامان نریمان جهان، مهدی تیکدری و محمد عباس زاده.

مفقودی
برگ سبز و ســند کمپانی خودرو سواری پژو مدل 13۹۴ به شماره 
پاک 1۲۹ ی ۲۴ ایران 3۶ به شــماره موتور 0۶۴5۶81 و شماره 
شاسی 50۶83۶ به نام الهه شجاعی اقبال مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

محسن رضایی برنامه خود را در اختیار رئیسی گذاشت
محســن رضایی اعام کرد که برنامه راهبردی انقاب اقتصادی 
را که به تفکیک 31 اســتان کشور برای دولت احتمالی اش تدارک 
دیده بود و پیشــتر در زمان تبلیغات انتخابــات نیز در اختیار مردم 
گذاشــته بود را در اختیار رئیس جمهوری منتخب ، حجت الاسام 
رییسی قرار خواهد داد تا در صورت صاحدید وی و تیم اقتصادی 

دولت جدید برای حل مشکات مردم، مورد استفاده قرار گیرد.

محرومیت یک ساله »روازاده » از حرفه پزشکی و وابسته در 
کل کشور

بنابر اعام روابط عمومی ســازمان نظام پزشــکی، حسین روازاده 
معــروف به« حکیم روازاده« بر اســاس رای هیات عالی انتظامی 
سازمان نظام پزشــکی به یک سال محرومیت از اشتغال به حرفه 
پزشــکی و وابسته در کل کشور محکوم شــد. در متن نامه دکتر 
فتاحی معاون انتظامی سازمان نظام پزشکی خطاب به دکتر قاسم 
جان بابایی - معاون درمان وزارت بهداشــت مبنی بر محکومیت 
»حســین روازاده« آمده اســت:» به پیوست تصویر رأی قطعی به 
شــماره کاســه 8110/5۹/1۹8 مــورخ ۹8.0۹.0۶ هیات عالی 
انتظامی نظام پزشــکی در خصوص آقای دکتر حســن روازاده به 
شــماره عضویت 58۲۹0 مبنی بر یک سال محرومیت از اشتغال 
به حرفه پزشــکی و وابسته در کل کشــور به پیوست ارسال می 
گردد. خواهشمند است دستور فرمائید رأی مذکور از تاریخ 0۴/01/ 
1۴00ازطریق دانشــگاه های علوم پزشــکی و خدمات بهداشتی 
درمانی سراســر کشور و سازمانهای بیمه گر مورد اقدام قرار گرفته 

و از اقدام اجرایی انجام شده این سازمان را مطلع فرمایند. «.

شورای شهر در اخرین روزها هم از تغییر نام معابر دست 
برنداشت

در جریان ســیصد و ســومین جلسه شورای شــهر تهران بررسی 
صورتجلسه کمیسیون نامگذاری و تغییر نام اماکن و معابر عمومی 
شــهر تهران در دســتور کار قرار گرفت و در همین راستا حجت 
نظری عضو شورای شهر تهران گفت: به پیشنهاد ارتش، قرار شد 
میدان شــهیدان ارتش واقع در بزرگراه بسیح را به شهیدان پدافند 
ارتش تغییر بدهیم و خیابان شــهیدان ارتش هم به شهیدان سرباز 
تغییر کرد. میدان جنگلبان هم بنا شد که بر روی میدان قائم واقع 
در منطقــه 1 قرار بگیرد، کوچک یکــم در منطقه ۶ به نام صمد 
بهرنگی با حفظ شماره گذاری تغییر نام داده خواهد شد. همچنین 
کوچه ســوم هم در خیابان حجاب به نام استاد مهدی آذریزدی با 
حفظ شماره گذاری نام گذاری خواهد شد. وی افزود: کوچه پنجم 
مجاور خیابان حجاب به نام استاد هوشنگ مرادی کرمانی، کوچه 
هفتم در خیابان حجاب به نام اســتاد جبار باغچه بان، کوچه آزیتا 
در بلوار میرداماد به نام استاد رضا سیدحسینی، خیابان آناهیتا واقع 
در منطقه ۲ محله سعادت آباد به نام مدیا کاشی گر، خیابان ارمغان 

غربی حدفاصل خیابان ماندلا تا خیابان ولیعصر به نام استاد نجف 
دریابندری، خیابان ارمغان شــرقی به نام فهیمه راســتکار، خیابان 
حمید واقع در منطقه 1 به نام محمد زهرایی نامگذاری خواهد شد.

مورد عجیب آراء باطله در انتخابات شورای شهر کرج
در انتخابات شــورای شهر کرج عمار ایزد یار با ۲۲هزارو ۹0۶ رای 
به عنوان نفر اول در حالی به شورا راه یافت که آراء باطله شمارش 

شده از در این شهر 38 هزار و 888 رای بود.

بهشتی پور: بهتر است مذاکرات در این دولت به نتیجه برسد
حسن بهشتی پور، کارشناس مسائل بین المللی نیز در گفت وگویی با 
»آزادی« از نقش دولت بر روند مذاکرات می گوید. او لحن و ادبیات 
دیپلمات ها را از جمله موارد اثرگذار در مســیر مذاکرات می داند و 
معتقد اســت که » مجموعه عواملی دست به دست هم داده است 
که این توافق در دولت جدید شکل بگیرد.« وی به نتیجه رسیدن 
در فرصت باقی مانده تا پایان دولت روحانی را مثبت ارزیابی می کند 
اما چندان به تحقق این امر امیدوار نیســت. بهشــتی پور می گوید: 
» ای کاش طرفین تا حدی از ســقف مطالبات خود کوتاه بیایند تا 
نتیجه در این فرصت باقی مانده به دســت آید.« این کارشــناس 
امور بین الملل همچنین می گوید: »۴5 روز تا تشکیل دولت جدید 
زمان باقی اســت و امیدواریم توافق در ۲۴ مرداد ســالگرد برجام 
و تــا قبل از 1۲ مرداد و روی کار آمدن دولت جدید انجام شــود، 
چرا که طرفین مذاکره کننده برای یکدیگر شــناخته شده هستند و 
مذاکره کنندگان تجربه مذاکره دارند و این امر می تواند محاســنی 
برای طرفین داشته باشد. اما طبق شواهد بعید به نظر می رسد این 

امر محقق شود.«

تماس تلفنی میرحسین موسوی با کروبی و نبوی
میرحسین موســوی و زهرا رهنورد دیروز با مهدی کروبی و بهزاد 
نبوی تماس تلفنی برقرار کردند.موســوی و رهنورد ضمن گفت و 
گویی صمیمی با کروبی در جریان روند درمان ایشــان قرار گرفته 
و برای وی آرزوی بهبود و ســامتی کردند.همچنین آن دو ضمن 
تماســی با مهندس بهزاد نبوی با یادآوری سوابق و خدمات ایشان 

در کشور برای وی آرزوی سامتی کردند.

اولین اقدام رئیسی پس از رئیس جمهور شدن از زبان باهنر
عضــو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: رئیــس جدید قوه 
مجریه در اولین اقدام باید متعادل سازی بین هزینه ها و درآمدهای 
دولتــی را در اولویــت قرار دهد و اگر این کار انجام شــود تورم و 
قیمت ها کنترل یافته و شــاهد جهش تولید در کشور خواهیم بود.
محمد رضا باهنر عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: در 
حال حاضر حاکمیت و مردم درگیر مسائل اقتصادی همچون تورم، 
بیــکاری، عدم تعادل بودجه دولت و گرانی هســتند که برای حل 

این مضات نیاز به یک سبد سیاستی است.وی ادامه داد: یکی از 
راهکارهای حل معضات اقتصادی افزایش درآمدهای دولتی است 
و این بدین معنا نیســت که افزایــش نقدینگی و تورم را به همراه 
داشته باشــد.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام متذکر شد: اگر 
رئیس جمهور موفق به تعادل ســازی واقعی بین درآمدها و هزینه 
های دولت شــود، تورم و قیمت ها کنترل یافته و شــاهد جهش 
تولید در کشــور خواهیم بود.وی با اشاره به حضور پر شور مردم در 
انتخابات ریاست جمهوری گفت: ما در شرایط خاص بسر می بریم 
و متاســفانه استکبار جهانی شدیدترین تحریم ها را برای ما بوجود 
آورده و این درحالی اســت که مردم نه تنها از میدان بیرون نرفتند 
بلکه جدی تر از همیشه پای صندوق های رای حضور پیدا کردند

توئیت عضو شورای نگهبان با هشتگ روایت جمهور
عضو شــورای نگهبان در توئیتی نوشــت: نقش مردم در انتخاب 
عالی ترین مقام اجرایی تا عضو شــورای ده یا روستا نشان می دهد 
جمهوریت و مردم ســالاری پایه اصلــی اداره و تصمیم گیری در 
کشور است.هادی طحان نظیف، در توئیتی با هشتگ روایت جمهور 
نوشت: روز جمعه بطور همزمان در برخی حوزه های انتخابیه چهار 
انتخابات مهم برگزار شــد و مردم در اداره ارکان مختلف کشــور 
نقش آفرینی کردند. نقش مردم در انتخاب عالی ترین مقام اجرایی 
تا عضو شــورای ده یا روســتا نشــان می دهد جمهوریت و مردم 

سالاری پایه اصلی اداره و تصمیم گیری در کشور است.

زیدآبادی: اگر پیام انتخابات دریافت نشود آینده تاریکی رقم 
می خورد

احمد زیدآبادی فعال سیاســی گفت: از نقطه نظــرِ عملی، اینکه 
منتقدان و مخالفان جمهوری اســامی چه تفســیری از انتخابات 
اخیر داشته باشند، در درجۀ دوم اهمیت قرار دارد. در درجۀ نخست، 
مهم این اســت کــه محافل ذینفوذ و تصمیم گیــرانِ اصلی نظام 
سیاســی چه تفسیر و تأویلی از کیفیت انتخابات و نرخ مشارکت و 
درصد آراء باطله داشته باشــند.امیدوارم برداشت محافل رسمی از 
نحوۀ حضور مردم در انتخابات همان نباشــد که به صورت علنی 
مطرح می کنند. این انتخابات پیام بسیار قدرتمند و توأم با ظرافتی 
با خود داشــت.اگر این پیام که به نظر من کاماً واضح هم بود، به 
درســتی و دقت دریافت نشود، آیندۀ تیره و تاری برای کشور رقم 
خواهد خورد.به نظرم همه چیز به لبِ مرز خود رســیده و فرصت 
بســیار کوتاه است. شما را به هر که می پرستید این آخرین فرصت 

را دریابید.

روایت محسنی  اژه ای از رانت طلایی به ۱۵ صرافی
معاون اول قوه قضائیه گفت: یک سیاستی اتخاذ شد و گفتند »برای 
تعدیل بازار، به مردم سکه دهیم«. بیش از ۶00 صرافی مجاز داریم 
سکه ها فقط به 15 صرافی داده شد که رانت بزرگی برای آنها ایجاد 

کرد.

مظفر: دولت آقای رئیسی فراجناحی خواهد بود
عضــو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام گفت: آقای رئیســی در 
رقابت هــای انتخاباتی بــه عنوان یک نیروی مســتقل پیامی مهم 
داشت، از سوی نیرو های انقاب و دل بستگان به نظام و کشور وارد 
عرصه رقابت شــدند و از حزب و یک گروه نیســتند، رئیس جمهور 
خاصی نیستند و دولتشــان فراجناحی خواهد بود.حسین مظفر پیرو 
انتخاب آیت الله ســید ابراهیم رئیسی به عنوان رئیس جمهور منتخب 
کشورمان، گفت: افرادی بر مدیریت کشور بودند و این امر باعث شد 
مشکات فراوانی بر مردم تحمیل شود و مردم نتوانند مزایا و ثمرات 
انقاب را بچشــند لذا موجب نگرانی مردم بود.وی افزود: انتخابات 
1۴00 و نامزد هایی که پا به عرصه وجود گذاشــتند، زمینه ای برای 
هوشــیاری بهتر مردم شد تا تجربه گذشــته را تکرار نکنند و فردی 
را کــه در ناکارآمدی ها شــریک بودند انتخاب نکننــد و فردی را از 
ساله سادات و کسی که یار رهبری بوده و تجربیات خوب مدیریتی 
قوی به ویژه در حوزه قضائی و جا های مختلف داشــته را به عنوان 
نامزد اصلح خود انتخاب کنند.مظفر تصریح کرد: خوشــبختانه جناب 
آقای رئیســی مورد اجماع و وفاق مجموعه نیرو های انقاب بودند و 
هم اکنون قدرت اجماع ســازی نیرو های انقاب را دارند، کسانی که 
دل در گرو انقاب دارند می توانند امیدوار باشــند که آقای رئیســی 
می تواند اجماعی بین فرزندان و دلســوزان کشــور به وجود بیاورد و 
از ظرفیت های همه ســایق و توانمندان کشــور در حل مشکات 

کشور استفاده کند.

انتقاد نشریه سپاه از روحانی درباره کاهش مشارکت در 
انتخابات

نشریه اخبار داخلی سپاه وابسته به معاونت سیاسی سپاه به اظهارات 
روز جمعه حســن روحانی واکنش نشان داد.نشریه اخبار داخلی سپاه 
وابسته به معاونت سیاسی سپاه در انتقاد به اظهارات روز جمعه رئیس 
جمهوری نوشــت:رئیس جمهور روحانی روز جمعه، بعد از حضور در 
وزارت کشــور و انداختن رأی خویش در صندوق، همچون اظهارات 
سابق، بدون اشاره به تأثیر بی سابقه عملکرد هشت ساله دولت تدبیر 
و امید بر کاهش مشارکت مردم در انتخابات، با فرافکنی آشکار، قصد 
سیاســی جلوه دادن آن را داشت. وی کاهش مشارکت را به موضوع 

عدم احراز صاحیت ها گره زد و گفت: »مشــکات و مسائلی که از 
مراحل قبلی انتخابات در ذهن مردم مانده اســت را نباید مدنظر قرار 
دهیم. به هرحال انتخابات مهم است و علی رغم آن مشکل، ما بازهم 
باید پای صندوق انتخابات حاضر شویم، رأی دهیم. ای کاش ما هیچ 
مشــکاتی از روز ثبت نام تا امروز نمی داشتیم و امروز شاهد حضور 
بیشــتر مردم بودیم!«.چرا »آدرس غلط« دادن از فرهنگ دولتمردان 
حذف نمی شود؟ به نظر می رســد هدف اصلی دکتر روحانی از طرح 
ایــن موضوع، منحرف کردن افکار عمومــی از توجه به دو موضوع 
اســت: الف- نقش دولت در وضعیت نابسامان اقتصادی کشور؛ ب- 
نقش برجام در تشــدید تحریم ها و به باد رفتــن تمام وعده های 8 
ســاله، با اجرای ناقص و یک طرفه بندهای برجامی توســط دولت. 
دولت روحانی در حین مذاکرات هســته ای، به خاطر اینکه استراتژی 
مشــخصی برای اداره کشور و حل مشکات ســاختاری و کلیدی 
اقتصادی مثل کاهش وابستگی بودجه به نفت و اصاح نظام مالیاتی 
نداشــت و حتی مشــکل آب خوردن مردم را منوط به رفع تحریم ها 
کرده بود، اقدام خاصی برای حل این مشکات انجام نداد و محصول 
کدخداباوری، بی تدبیری و ناکارآمدی، چیزی جز متوســل شدن به 

اعام آدرس های غلط نبود و نخواهد بود.

گمانه زنی درباره آینده برادران لاریجانی
پس از ردصاحیت برخی شــخصیت ها از ســوی شــورای نگهبان 
برای انتخابات ریاســت جمهوری و موضع رهبری در این باره، حالا 
گمانه زنی ها در مورد موقعیت جدید بــرادران لاریجانی قوت گرفته 
اســت.انتصاب علی لاریجانی به جای علی اکبر ولایتی در ریاست 
هیئت امنای دانشــگاه آزاد و همچنین تغییر دبیر شــورای نگهبان 
و جایگزینــی صــادق آملی لاریجانــی به جای آیــت الله جنتی از 

گمانه زنی ها در روزهای اخیر است.

عطریانفر: اصلاح طلبان منزوی نخواهند شد و نگرانی هم ندارند
عطریانفر گفت: اصــاح طلبان منزوی نخواهند شــد، نگرانی هم 
ندارند و بیشــتر مطالبه گر خواهند بود.عضو شــورای مرکزی حزب 
کارگزاران در بخشــی از یک مصاحبه به موارد زیر اشاره کرد:حجم 
زیاد آراء باطله پیام سیاسی نگران کننده دارد.جامعه نسبت به عملکرد 
شــورای نگهبان دغدغه مند و گایه مند استمتاسفانه شورای نگهبان 
به دغدغه رهبری هیچ توجهــی نکرددغدغه رهبری این بود که ما 
آراء باطله چندمیلیونی نداشته باشیمپاسخگوی آراء باطله 5 میلیونی، 
شورای نگهبان است.رئیسی، رئیس جمهور آراء باطله و خاموش هم 
باشــددولت اصولگرا می تواند روی ظرفیت های اصاح طلبی حساب 

کند.  منبع: تابناک

روایت محسنی  اژه ای از رانت طلایی به ۱۵ صرافی/ توئیت عضو شورای نگهبان با هشتگ روایت جمهور/ بهشتی پور: بهتر 
است مذاکرات در این دولت به نتیجه برسد/ اولین اقدام رئیسی پس از رئیس جمهور شدن از زبان باهنر

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 
3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره  13۹۹۶030۶00۶00۶50۶ هیـات اول 
موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک تربت 
حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بامعـارض متقاضی آقـای جواد دولتی کسـکی فرزند 
صفرعلـی بـه شـماره شناسـنامه 1۶۲ صـادره از تربت حیدریه نسـبت به ششـدانگ 
یـک بـاب  منـزل  بـه مسـاحت ۹۶/10 متـر مربـع ) نـود و شـش و ده صـدم متـر 
مربـع ( قسـمتی از پاکــ  1۶۲ فرعـی از اراضـی ضیـاء الدیـن سـفلی پـاک 1۲۶ 
اصلـی  دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یـک حـوزه ثبـت ملـک 
تربـت حیدریـه خریـداری مـع الواسـطه از مالک رسـمی حسـینعلی خامسـی  محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه موجب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 قانـون آئیـن نامه مربوطـه این آگهی 
در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها 
منتشـر تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعام شـده اعتراض داشـته باشـند 
بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبت 
محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظرف یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل 
نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد که در ایـن صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول به ارائه حکـم قطعی دادگاه اسـت و در صورتـی که اعتراض 
در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معترض، گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید 
و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبت 

اول: 1۴00/03/31. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/0۴/1۶
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 1ـ نظـر بـه دسـتور مـواد 1 
و3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند 
رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0130003۶۴ مورخ 
1۴00/۲/۲۶ هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی 
حـوزه ثبـت ملـک گنابـاد تصرفـات مالکانـه و بامعـارض متقاضـی آقـای عبـاس 
مختـاری فرزنـد علی در ششـدانگ یـک باب منزل بـه مسـاحت 18۲/۷۷ متر مربع 
از پـاک ۲3۹1  فرعـی مجزی شـده از ۷1۷ فرعی از 11۷ - اصلـی واقع در اراضی 
خشـوئی  بخـش یـک حـوزه ثبت ملک گنابـاد خریداری شـده مع  الواسـطه از خانم 
هـا   زهـرا و زهـره و صدیقـه و اکـرم و نسـاء شـهرت همگـی صمیمـی ، مالـکان 
رسـمی محـرز گردیـده اسـت. لـذا به موجب مـاده 3 قانـون  تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 آئین نامـه مربوطه این 
آگهـی در دو نوبـت بـه فاصله 15 روز از طریـق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشـار 
در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیـات الصـاق تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع 
بـه آرای اعام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی و در 
روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتراض خـود را بـه اداره ثبت محل 
وقـوع ملـک تسـلیم و گواهـی تقدیم و رسـید اخذ نماینـد. معترض بایـد ظرف یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این 
صـورت اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که 
اعتـراض در مهلـت قانونـی واصل نگـردد یا معتـرض، گواهی تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت می 
نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت تاریخ انتشـار 

نوبـت اول:1۴00/3/31. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۴/15
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و اماک گناباد

بدینوســیله از کلیه اعضای محترم دعوت می نماید در جلســه مجمع عمومی عادی سالیانه این اتحادیه که راس ساعت ۱7 روز چهارشنبه مورخ 
۱۴۰۰/۰۴/۱6 در محل ســالن جلسات اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی خراسان رضوی واقع در خیابان امام خمینی )ره(، جنب باغ ملی 

برگزار می گردد، حضور به هم رسانند. 
دستور جلسه: 

۱-  ارائه گزارش هیئت مدیره و بازرس 
2-  انتخاب اعضای هیئت مدیره و بازرس
۳-  تعیین مبلغ حق ورودیه و حق عضویت

۴- تعیین روزنامه کثیرالانتشار
۵-  سایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی عادی باشد.

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه اتحادیه صادرکنندگان خراسان رضوی

هیئت مدیره اتحادیه


